

**လောကကို မဂ်ဉာဏ်ရောင်ဖြင့် ထွန်းလင်းစေ၏**  
 ရှေးငယ်စဉ်အခါက ကုသိုလ်၌မေ့လျော့ခဲ့၍ နောင်  
 ကြီးပြင်းသောအခါ၌ မမေ့လျော့သောသူသည်  
 တိမ်တိုက်မှ လွတ်သောလက်သို့ ဤလောကကို  
 မဂ်ဉာဏ်ရောင်ဖြင့် ထွန်းလင်းတောက်ပစေ၏။  
 လောကဝင်(ဓမ္မပဒ-၁၇၂)

၁၃၀၅ ခုနှစ်၊ ပြာသိုလ်ပြည့်ကျော် ၂ ရက် ၂၀၂၄ ခုနှစ်၊ ဇန်နဝါရီ ၂၇ ရက်၊ စနေနေ့ အတွဲ (၆၃)၊ အမှတ်(၁၃၅)

**နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ၏ ရှေ့လုပ်ငန်းစဉ် (၅) ရပ်**

၁။ လွတ်လပ်ပြီးတရားမျှတသော ပါတီခိုဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ အောင်မြင်စွာ ကျင်းပနိုင်ရေး ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်း၍ တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး အပြည့်အဝရရှိလာအောင် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားမည်။

၂။ တိုင်းရင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျုံးဝင်သော စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကို အခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများအားဖြင့်တင်၍ နိုင်ငံစီးပွားမြှင့်ပေးရေးနှင့် ပြည်သူလူထုတစ်ရပ်လုံး၏ လူမှုစီးပွားဘဝမြှင့်ပေးရေး ဆက်လက်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားမည်။

၃။ နိုင်ငံတော်၏ ပကတိအနှစ်သာရဖြစ်သော ပြည်တွင်းငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် ရှိလာသည့် ပြည်တွင်း ငြိမ်းချမ်းရေးရလဒ်များ တည်ငြိမ်မှုရှိစေရေးအတွက် (NCA) ပါ သဘောတူညီချက်များ အတိုင်း ဖြစ်နိုင်သမျှ အလေးထားလုပ်ဆောင်သွားမည်။

၄။ စစ်မှန်စည်းကမ်းပြည့်ဝသည့် ပါတီခိုဒီမိုကရေစီစနစ် ခိုင်မာစေရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်စနစ်ကိုအခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆက်လက်ဆောင်ရွက်သွားမည်။

၅။ ဆန္ဒမဲပေးပိုင်ခွင့်ရှိသူအားလုံး၏ အခွင့်အရေးများ နှစ်နာမှုမရှိစေရေးနှင့် နည်းလမ်းကျန် မှန်ကန်မှုရှိသည့် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲတစ်ရပ်ဖြစ်စေရေး ဆောင်ရွက်ခြင်း၊ အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်ခြင်းတို့ဖြင့်စီးပါက လွတ်လပ်ပြီး တရားမျှတသော ပါတီခိုဒီမိုကရေစီအထွေထွေရွေးကောက်ပွဲ ကျင်းပ၍ ထွက်ပေါ်လာသည့် အစိုးရအား နိုင်ငံတော်တာဝန်လွှဲအပ်နိုင်ရေး ဆက်လက်ဆောင်ရွက် သွားမည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် လုံခြုံရေး၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးကော်မတီ အစည်းအဝေးအမှတ်စဉ်(၁/၂၀၂၄)တွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

## နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် လုံခြုံရေး၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးကော်မတီ အစည်းအဝေးအမှတ်စဉ်(၁/၂၀၂၄)သို့ တက်ရောက် အမှာစကားပြောကြား

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၆

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် လုံခြုံရေး၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးကော်မတီ အစည်းအဝေးအမှတ်စဉ် (၁/၂၀၂၄)ကို ယနေ့ မွန်းလွဲပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပရာ လုံခြုံရေး၊ တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေး ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်အမှာစကား ပြောကြားသည်။

အစည်းအဝေးသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ တွဲဖက် အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦး၊ ကောင်စီဝင်များဖြစ်ကြသည့် ဗိုလ်ချုပ်ကြီး တင်အောင်စန်း၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရာပြည့်၊ ဦးဝဏ္ဏမောင်လွင်၊ ဒေါ်ဒွဲဘွဲ့နှင့် မန်းငြိမ်းမောင်၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ပြည်ထောင်စုရာထူးဝန်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

စာမူကိစ္စာ ၃ ကော်လံ ၁ ❖

ယနေ့ **မတ် ၈ ရာ**

ပဋိပက္ခအားပေးတဲ့ Yellow Journalism သတင်းတင်ဆက်မှုမျိုး မဖြစ်စေလိုပါ

အိန္ဒိယနှင့် ပြင်သစ်နှစ်နိုင်ငံအကြား မဟာဗျူဟာမြောက် မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေးဖြင့်တစ်ရန် သဘောတူ

ပဋိပက္ခနှင့် ဝှံ့ဖြိုးရေး ဆက်စပ်မှုမှသည် ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးဆီ ...

လက်တွဲမပြုတ်စတမ်း

ကြံ့ကြံ့ကျော်လွှားဖြတ်သန်း

မကြာမီ (၇၇)နှစ်မြောက်ပြည့်ထောင်စုနေ့ အခါသမယ ကျွန်ုပ်တို့ လာဘော့ပွဲဖြစ်သည်။ တောင်ပေါ်မြေပြန့် တစ်ဝန်းတစ်လုံး၊ တည်တံ့တည်တံ့စိတ်ဓာတ်ဖြင့် လွတ်လပ်ရေးကို အရယူနိုင်ခဲ့သော်ငြား တိုင်းရင်းတို့၏ ထိုစိတ်ဓာတ်ကို အနာဂတ်သို့ ပန်းခြောင်သယ်ဆောင်ရာတွင် မှ ပေါင်းစည်းမှုအားတို့ လျော့ပါးခဲ့သည်။ နိုင်ငံလွတ်လပ်ရေးရပြီးနောက် ၇၆ နှစ်တာကာလ၌ နောက်ရှိလာပြီဖြစ်သည့် ယနေ့ကာလတွင် မှ မိမိတို့နိုင်ငံသည် ကမ္ဘာနှင့် ရင်ပေါင်တန်းနိုင်ရန်အရေးထက် နိုင်ငံမပြိုကျ မပျက်စီးရေးရန်ပုံစံ ဖိုးရိမ်ပူပန်ရသည့်အခြေသို့ ရောက်ရှိနေပြီဖြစ်သည်။

ယနေ့ မိမိတို့နိုင်ငံတွင် ဖြစ်ပေါ်နေသည့် ပဋိပက္ခများအားလုံးသည် နိုင်ငံရေးပြဿနာ နိုင်ငံရေးအကျပ်အတည်းကို နိုင်ငံရေးနည်းလမ်းဖြင့် မဖြေရှင်းလိုခြင်းမှ စတင်သည်။ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခ ရှည်ကြာလာသည်နှင့်အမျှ အမှန်တရား ရရှိပြီးရန်စ အာဇာတအစဉ်အဆက် တို့ ရှိရှိရှိ ကြီးလာသည်။ ပြဿနာကို ဖြေရှင်းရန် ပို၍ရှုပ်ထွေးစွာကပ်လျက် ကိုင်စွဲထားသည့် လက်နက်များကို စွန့်လွှတ်ရန်လည်း ပို၍ခက်လာသည်။ နိုင်ငံရေးစာပေသည် ငြိမ်မူ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများရှိနေစဉ်က နိုင်ငံပွင့်မြို့တိုးတက်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်းလှသည့် အဟန့်အတားဖြစ်သည်။ နိုင်ငံတကာမှ ရင်းနှီးမြုပ်နှံသည့် လက်ရောင်းကြည့်သည့်အတွက်လည်း စီးပွားရေးနောက်ကျနေကျက အကျိုးဆက်အနေဖြင့် လူမှုစီးပွားဘဝ နိမ့်ကျနေသည်။

ပြည်တွင်းပြဿနာများ ပဋိပက္ခများသည် နိုင်ငံတည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးတို့ ထိခိုက်စေမှုများသာမက နိုင်ငံ၏ ပိုမိုပို၍နိုင်ငံသာတို့၏ ဂုဏ်သိက္ခာကိုလည်း ကျဆုံးစေသည်။ နယ်စပ်ဒေသများထိခိုက်နေသော အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံတို့က နယ်စပ်များတစ်လျှောက် ခြေထောက်ကန်ချက် ပြုလာကြသည်။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ပြဿနာမှာ ၎င်းတို့ဘက်ကွာစက်လော့ပစ်မှုသာမက ရည်ရွယ်ချက်နှင့်ဖြစ်ရာ လိုမြဲရေးအတွက် ကောင်းပါသည်ဟု ဆိုမည်ဆိုလျှင် ဆိုနိုင်သော်လည်း ပြဿနာနိုင်ငံအဖြစ် ရှုမြင်ခံရခြင်းအတွက် ရှက်မည်ဆိုလျှင် ရှယ်ဖယ်ပစ်ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် မိမိတို့၏ ပြည်တွင်းရေးပြဿနာတို့သည် အိမ်နီးချင်းနိုင်ငံတို့၏ မိမိဘာဝတွင် အလွဲလွဲအမှားများ ပုံဖော်ခံရခြင်း လိုသလို ကောက်ချက်ဆွဲပေးခြင်းတို့ကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ပိုမိုပိုမိုမှာ ၎င်းနိုင်ငံသာတို့၏ အမြင်၌ ဝါဒီပုံစံရသည်။

ဤသို့ဆိုလျှင် လွတ်လပ်ရေးရပြီးနောက် ၇၆ နှစ်တာ မြန်မာနိုင်ငံသည် တိုင်းပျက်ပြည်ပျက်ပြားပွယ် ပြိုလဲပျက်စီးနေခဲ့ပါ သလောဟုဆိုလျှင် သုံးစကားတိုက်ပျက်မှုသာ ဖြစ်နိုင်ပါသည်။ လက်နက်ကိုင်ဆန့်ကျင်သည့် ရှိသော်ငြားလည်း တိုင်းရင်းတို့၏ ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်အစေ့ကို ခံယူကာ အဆေအတူပူအမျှ ဥပမာသို့လိုက်မပျက် စည်းလုံးညီညွတ်စွာ အတူတကွ ပူးပေါင်း တည်ဆောက်၊ အတူတကွ ပူးပေါင်းကာကွယ်သူ တိုင်းရင်းသား ပြည်သူလူထုအပေါင်း၏ စွမ်းပကားကြောင့် ပြည်ထောင်စုမြန်မာနိုင်ငံတော်ကြီး ဆက်လက်တည်တံ့ခဲ့ခြင်းဖြစ်သကဲ့သို့ပင် အဓိကအခံများပေး ထိုက်အလျောက် တိုးတက်ရခြင်းဖြစ်သည်။ အဖျက်အင်အားတို့ထက် တိုင်းပြု ပြည်ပြုအင်အားတို့ ပိုမိုကြီးမားအားကောင်းခြင်းကြောင့်သာ နိုင်ငံတည်တံ့နေခြင်း ဖြစ်သည်။

မျက်မှောက်ကာလ မိမိတို့ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့နေရသည့် အခက်အခဲ အကျပ်အတည်းဟုသာကျွန်ုပ်တို့သည် ပြည်ထောင်စုအား တိုင်းရင်းသား တိုင်းရင်းသူ ညီအစ်ကိုမောင်နှမအားလုံး မြန်မာနိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားအားလုံး စည်းလုံးညီညွတ်စွာ အေးအတူ ပူအမျှ စိတ်ဓာတ်ဖြင့် ရင်ဆိုင်ကျော်လွှားခြင်းဖြင့် အောင်မြင်မှုရရှိမည်ဟု ယုံကြည်သည်။ ထာဝရငြိမ်းချမ်းသည့်နိုင်ငံ၊ ခေတ်မီပွင့်လင်းတို့ထက် သည့်နိုင်ငံ စာရေးရာကဏ္ဍပျော်ဖြိုး သာယာဝပြောသည့်နိုင်ငံကြီးကို မျှော်မှန်း၍ တည်ဆောက်ကြရာတွင် ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့လာရသည့် အခက်အခဲအယုတ် အဟန့်အတားတို့ကို လက်တွဲမပြုတ်စတမ်း ကြံ့ကြံ့ကျော်လွှားဖြတ်သန်းရခြင်း ပြည်ထောင်စုကြီး ထာဝစတင် တည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက် သမိုင်းပေဘဝတို့ကို မပျက်စီးပျက်စီး ထမ်းဆောင်ကာ သမိုင်းမှတ်ကျောက်တင် ခံယူကြရပါမည် အကြောင်း။

တစ်လှေတည်းစီး

တစ်ခရီးတည်းသွား

ပြည်ထောင်စုသား

သွေးချင်းများ

တွဲထားလက်များ

ခိုင်ခံ့စေသား

နေရာကွက်ကူး

မိတ်ဆွဲချိန်းရွာမည်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၆  
နေပြည်တော်နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ တိမ်အသင့်အတင့် ဖြစ်ထွန်းမည်။ ရန်ကုန်မြို့နှင့် အနီးတစ်ဝိုက်တွင် ယနေ့ နေရာကွက်ကူးမိတ်ဆွဲချိန်းရွာမည်။ ရွာရန်ရာနှုန်း ၈၀ ဖြစ်သည်။

မနက်ဖြန်အတွက် ခန့်မှန်းချက်မှာ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး (အထက်ပိုင်း) ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး၊ ကချင်ပြည်နယ်၊ ရခိုင်ပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်းနှင့် အရှေ့ပိုင်း)၊ ကရင်ပြည်နယ်နှင့် ဗွန်ပြည်နယ်တို့တွင် နေရာကွက်ကူးမှာ နေရာကွက်ကျ မိုးထစ်ချွန်ရွာနိုင်သည်။ မိုး/၈၀



၂၀၂၄ ခုနှစ် (၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ အမျိုးသားရေးဦးတည်ချက်များ

- (၁) ပြည်ထောင်စုကြီးထောင်စုတည်တံ့ခိုင်မြဲရေးအတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံးက ပြည်ထောင်စုစိတ်ဓာတ်ဖြင့် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး။
- (၂) တိုင်းပြည်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးကို အပြည့်အဝရရှိစေရန်အတွက် နိုင်ငံတော်အစိုးရ၊ တပ်မတော်နှင့် ပြည်သူ့ အတူတကွ လက်တွဲကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- (၃) တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံး၏ လူ့စွမ်းပကားလွှမ်းမိုးမှုကိုထောက်ပံ့ရေးအတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူလူထု တစ်ရပ်လုံးကျားပင်သာ စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးကိုအခြေခံသည့် ကုန်ထုတ်လုပ်ငန်းများနှင့် MSME အခွန်ကဏ္ဍတို့ မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
- (၄) နိုင်ငံတော်၏ အမျိုးသားရေးရည်မှန်းချက်ဖြစ်သည့် တိုင်းပြည်ယာဇာတိပြုရေးနှင့် စားရရှိကုသမှုပေးရေးအတွက် တိုင်းရင်းသားပြည်သူအားလုံးက ပိုင်းဝန်းကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး။
- (၅) ခေတ်မီပွင့်လင်းတိုးတက်သော နိုင်ငံတော်ဖြစ်ပေါ်လာရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီဒီမိုကရေစီဒီမိုကရေစီဒီမိုကရေစီ အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကြီးပေါ်ထွန်းလာရေး တိုင်းရင်းသားအားလုံး ပိုင်းဝန်းဆောင်ရွက်ရေး။

မြန်မာနိုင်ငံပြန်တမ်း

ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူးများ အတည်ပြုခန့်ထားခြင်း

နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီသည် အောက်ဖော်ပြပါ ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူးများကို အစမ်းခန့်ကာလ (၁) နှစ် ပြည်မြောက်သည်နေ့မှစ၍ အတည်ပြုခန့်ထားလိုက်သည်-

အမည်	ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူးရာထူး
(၁) ဒေါက်တာ မြင့်မြင့်နိုင်	ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူးရာထူး ဌာန ပါမောက္ခချုပ်
	နည်းပညာတက္ကသိုလ်(ပခုက္ကူ) အဆင့်မြင့်သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဦးစီးဌာန သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန
(၂) ဒေါက်တာ နန်းစိုးစိုးစိုးအောင်	ဝန်ထမ်းအဖွဲ့အစည်းအကြီးအမှူးရာထူး ဌာန ပါမောက္ခချုပ်
	ကွန်ပျူတာတက္ကသိုလ်(လာရှိုး) အဆင့်မြင့်သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဦးစီးဌာန သိပ္ပံနှင့်နည်းပညာဝန်ကြီးဌာန

ပခုက္ကူမြို့နယ်အတွင်းရှိ နိုင်ငံဝန်ထမ်းနှင့် အငြိမ်းစားဝန်ထမ်းများအား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါကာကွယ်ဆေး အပိုဆောင်းဆက်လက်ထိုးနှံပေးလျက်ရှိ

ပခုက္ကူ ဇန်နဝါရီ ၂၆  
အဆိုပါ ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ ကာကွယ်ဆေးထိုးနှံတိုက်ကျွေးခြင်းကို ပခုက္ကူမြို့ အထွေထွေရောဂါကုပြည်သူ့ဆေးရုံကြီး၌ ခရိုင်/မြို့နယ်ခေတ်ဆိုင်ရာ ကြီးကြပ်မှုဖြင့် မြို့နယ်ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ဦးစီးအရာရှိ ဒေါ်တင်တင်နိုင်နှင့် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းများက Pfizer-အမျိုးအစား ကိုဗစ်-၁၉ ရောဂါ

ကာကွယ်ဆေးကို ဇန်နဝါရီ ၁၇ ရက်စတင်ပြီး အပိုဆောင်းထိုးနှံပေးလျက်ရှိရာ ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်အထိ ပခုက္ကူခရိုင်/မြို့နယ်အဆင့်ဌာနဆိုင်ရာ နိုင်ငံဝန်ထမ်းများနှင့် အငြိမ်းစားဝန်ထမ်းများ စုစုပေါင်း ၁၈၅၅ ဦးတို့အား ထိုးနှံပြီးစီးခဲ့ကြောင်း ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ အရာရှိတို့က ပြောသည်။ ဝန်ထမ်းများနှင့် အငြိမ်းစားဝန်ထမ်းများအား ဆက်လက်ထိုးနှံပေးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။  
ခရိုင်(ပြန်ဆက်)





နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၊ ကောင်စီတွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦး၊ မြန်မာနိုင်ငံ ကွန်ပျူတာပညာပွဲပြီးရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မျိုးသိန်းကျော်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ ကွန်ပျူတာအသင်းချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမင်းဇေယျာလှိုင်တို့က အခမ်းအနားကို ဖြန့်ဖြတ် ဖွင့်လှစ်ပေးကြောင်း။

**မြန်မာနိုင်ငံကွန်ပျူတာအသင်းချုပ်နှင့် ကွန်ပျူတာအသင်းများ၏ ၂၅ နှစ်ပြည့် ငွေတုအထိမ်းအမှတ် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကျင်းပ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်ဖွင့်လှစ်ပေး**

**မိမိတို့နိုင်ငံအနေဖြင့် ကမ္ဘာနှင့်ရင်ပေါင်တန်းနိုင်ရန်၊ နောက်ကျမကျန်ရစ်စေရန်၊ ဒစ်ဂျစ်တယ်လူမှုဘဝ၊ ဒစ်ဂျစ်တယ်စီးပွားရေး ဘဝများကို ထူထောင်နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်သွားကြရမည်**

နေပြည်တော် ၇ ဇန်နဝါရီ ၂၆  
မြန်မာနိုင်ငံ ကွန်ပျူတာအသင်းချုပ်နှင့် ကွန်ပျူတာ အသင်းများ၏ ၂၅ နှစ်ပြည့် ငွေတုအထိမ်းအမှတ် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်ဖွင့်လှစ်ပြီး အမှာစကားပြောကြားသည်။  
အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အတူ ကောင်စီတွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦး၊ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် များ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ တပ်မတော်အဆင့်မြင့် အရာရှိကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ဝန်ကြီးဌာနများမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပါမောက္ခချုပ်များ၊ ကျောင်းအုပ်ကြီးများ၊ အသင်းအဖွဲ့များမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ ကွန်ပျူတာအသင်းချုပ်ဥက္ကဋ္ဌနှင့် ကွန်ပျူတာအသင်းများမှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဒီဂျစ်စီတီနှင့် ဒစ်ဂျစ်တယ်လုပ်ငန်းရှင်များ၊ တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်များမှ MSME လုပ်ငန်းရှင်များ၊ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် စိတ်ကြွားထားသည့် ဧည့်သည် တော်များ တက်ရောက်ကြသည်။  
ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၊ ကောင်စီတွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး ရဲဝင်းဦး၊ မြန်မာနိုင်ငံကွန်ပျူတာ ပညာပွဲပြီးရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မျိုးသိန်းကျော်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံကွန်ပျူတာ အသင်းချုပ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမင်းဇေယျာလှိုင်တို့က အခမ်းအနားကို ဖြန့်ဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးကြသည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် မင်းကျင်းပြသထားသည့် နည်းပညာပြခန်းများကို စိတ်ပါဝင်စား စွာ လှည့်လည်ကြည့်ရှုစဉ်။

ပြခန်းများလှည့်လည်ကြည့်ရှု ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အခမ်းအနား တက်ရောက်လာကြသူများသည် မင်းကျင်းပြသထား သည့် ကွန်ပျူတာနည်းပညာပြခန်းများကို ပြခန်း တစ်ခုချင်းစီအလိုက် စိတ်ပါဝင်စားစွာ လှည့်လည် ကြည့်ရှုကြရာ တာဝန်ရှိသူများက ပြခန်းအလိုက် ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည်။  
မော်ဖြေတင်ဆက် ယင်းနောက် အခမ်းအနားအစီအစဉ်ဒုတိယပိုင်း ကို Plenary Hall ၌ ဆက်လက်ကျင်းပပြုလုပ်ရာ သာသနာရေးနှင့်ယဉ်ကျေးမှုဝန်ကြီးဌာန၊ အနုပညာ ဦးစီးဌာနမှ အနုပညာရှင်များက တေးသရုပ်ဖော် အကအလှများဖြင့် မော်ဖြေတင်ဆက်ကြသည်။  
ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က မြန်မာနိုင်ငံ ကွန်ပျူတာအသင်းချုပ်နှင့် ကွန်ပျူတာအသင်းများ ၏ ၂၅ နှစ်ပြည့် ငွေတုအထိမ်းအမှတ် ဖွင့်ပွဲအခမ်း အနားကို Digital နည်းပညာအသုံးပြု ဖွင့်လှစ်ပေး သည်။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် မြန်မာနိုင်ငံ ကွန်ပျူတာအသင်းချုပ်နှင့် ကွန်ပျူတာအသင်းများ၏ ၂၇ နှစ်ပြည့် ငွေဂုဏ်ထိမ်းအမှတ် ဖွင့်ပေးအခမ်းအနားကို Digital နည်းပညာအသုံးပြုဖြန့်ဖြူးပေးပေးခဲ့ပါသည်။

စာမျက်နှာ ၄၄

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်က အမှာစကား ပြောကြားရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံ ကွန်ပျူတာအသင်း ချုပ်နှင့် ကွန်ပျူတာအသင်းများသည် ၁၉၉၆ ခုနှစ်က ထုတ်ပြန်ခဲ့သည့် ကွန်ပျူတာပညာပုံနှိပ်ရေးပုံစံနှင့် အညီ ၁၉၉၈ ခုနှစ်တွင် စတင်ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး ယခု အခါနှစ်ပေါင်း ၂၇ နှစ် တိုင်ခဲ့ပြီဖြစ်ပါကြောင်း။

ချီးကျူးဂုဏ်ပြု

မြန်မာနိုင်ငံကွန်ပျူတာအသင်းချုပ်ကို ပညာရှင် အသင်း၊ လုပ်ငန်းရှင်အသင်း၊ ဝါသနာရှင်အသင်းတို့ ကို အခြေပြုပြီး ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးများ တွင် အဆင့်ဆင့် ဖွဲ့စည်းထားရှိသည်ကို တွေ့ရှိရပါ ကြောင်း၊ ဖွဲ့စည်းခဲ့သည့် ၁၉၉၈ ခုနှစ်မှ ယနေ့အထိ ၂၇ နှစ်တာကာလအတွင်း နိုင်ငံတော်၏ သတင်း အချက်အလက်နှင့် နည်းပညာကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးကို စွမ်းစွမ်းတစ် ပူးပေါင်းကြိုးပမ်းပါဝင်ဆောင် ရွက်ခဲ့ကြသည့်အတွက် ချီးကျူးဂုဏ်ပြုပါကြောင်း။

ယနေ့ကျင်းပပြုလုပ်သည့် အခမ်းအနားကိုလည်း “ဒစ်ဂျစ်တယ် မြန်မာသို့ (Towards Digital Myanmar)” ဟု ညာညာဆောင်ပုဒ်နှင့် ကျင်းပခြင်းဖြစ်သဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ လက်ရှိဆောင်ရွက်နေသည့် ဒစ်ဂျစ်တယ် အသွင်ကူးပြောင်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် လိုက်လျော ညီညွတ်ပြီး လုပ်ငန်းစဉ်များကို များစွာအထောက် အကူပြုနိုင်မည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း။

ဒစ်ဂျစ်တယ်စီးပွားရေးဘဝများထူထောင်

ယနေ့ကျင်းပကြီးကြွင်း ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာနှင့် လွှမ်းမိုးလာမည့် လက်ရှိနေ့ပြု ဖြစ်ပါကြောင်း၊ သိပ္ပံ နှင့်နည်းပညာ တိုးတက်မြှင့်တင်ပေးလာသည့်နှင့်အမျှ နယ်ပယ်ကဏ္ဍအသီးသီးတွင် ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာ ကို အသုံးပြုပြီး အခွင့်အလမ်းများရယူလျက်ရှိနေကြ ပါကြောင်း၊ နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး စသည့် မျက်နှာစာအသီးသီးတွင် ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာကို ထိရောက်အောင် အသုံးပြုနိုင်သည့် နိုင်ငံများတိုးတက် အောင်မြင်ကြောင်းကို အားလုံးအသိပင်ဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ မျက်မှောက်ကာလတွင် ဒစ်ဂျစ်တယ် နည်းပညာဖြင့် အရာရာကိုဖန်တီးနေနိုင်ပြီးအသုံးပြုနိုင်သည့်ကို သတိပြုမိကြရန်နှင့် မိမိတို့နိုင်ငံရေးပြုလုပ်သည့် ကမ္ဘာ့နှင့်နိုင်ငံပေါင်းတန်းနိုင်ငံရပ်၊ နောက်ကျမကျန်ရစ် ဝေခန်း ဒစ်ဂျစ်တယ်လူမှုဘဝ၊ ဒစ်ဂျစ်တယ်စီးပွားရေး ဝတ်စုံကို ထူထောင်နိုင်ရန် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက် သွားကြရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း။

နိုင်ငံတော်အနေဖြင့် e-Government စနစ်ကို အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်နိုင်ရေး အတွက် “e-Government ဦးဆောင်ကော်မတီ” ကို ဖွဲ့စည်းထားပြီး ဦးဆောင်ကော်မတီကချမှတ်ထား သည့် မူဝါဒ၊ လမ်းညွှန်ချက်များနှင့်အညီ ထိရောက်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် မြန်မာနိုင်ငံကွန်ပျူတာအသင်းချုပ်နှင့် ကွန်ပျူတာအသင်း များ၏ ၂၇ နှစ်ပြည့် ငွေဂုဏ်ထိမ်းအမှတ် ဖွင့်ပေးအခမ်းအနားတွင် အမှာစကားပြောကြားစဉ်။

- ◆ ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာကို နိုင်ငံအတွင်း ကျေးလက်ဒေသများပါမကျန် နေရာဒေသရွေး အသုံးပြုနိုင်ရန်အတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးတွင် ဆက်သွယ်ရေးကုန်ရက်များ ပြန်ကြက်ထားရှိပြီးဖြစ်
- ◆ ဆိုရှယ်မီဒီယာများကို အသုံးပြုကြသည့်နေရာတွင် ဓနစ်တကျ အကျိုးရှိအသုံးပြုနိုင်ရန် အရေးကြီးပါကြောင်း၊ မိမိတို့၏ အသုံးပြု မှုသည် အခြားသူကို ထိခိုက်နစ်နာမှုများ မဖြစ်စေရေး အထူးသဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ အမျိုးသားစရိုက်လွှဲကွယ်မှု နိုင်ငံတော် လုံခြုံရေးနှင့် နိုင်ငံတော်၏ အကျိုးစီးပွားကို ထိခိုက်မှုမဖြစ်စေရေး အထူးဂရုပြုဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်

အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်နိုင် ရေးအတွက် “e-ID စနစ်လုပ်ငန်းကော်မတီ”၊ “e-Government အကောင်အထည်ဖော်ရေး လုပ်ငန်းကော်မတီ” တို့ကို ပြင်ဆင်ဖွဲ့စည်းဆောင် ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်း။

ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာအသုံးပြု နိုင်ငံတော်အတွက် အခြေခံကျိုး အရေးကြီးဆုံး လုပ်ငန်းစဉ် တစ်ခုဖြစ်သည့် နိုင်ငံအတွင်း နေထိုင်သူ တစ်ဦးချင်းစီကို ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာအသုံးပြုပြီး Unique ID (UID) တစ်ခုနှင့် မှတ်ပုံတင်ထားရှိရေး e-ID စနစ်ကို ကူးပြောင်းနိုင်ရေးအတွက် National Database စနစ် တည်ဆောက်ရေး ဦးဆောင်

ကော်မတီကို ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး လက်တွေ့အကောင် အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိနေပါကြောင်း၊ ၂၀၂၄ ခုနှစ်တွင် ဆောင်ရွက်မည့် သန်းခေါင်စာရင်း ကောက်ယူရေးလုပ်ငန်းများတွင်လည်း Computer-Assisted Personal Interviewing(CAPI)စနစ်ကို ကျင့်သုံးသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဒစ်ဂျစ်တယ်အသွင်ကူးပြောင်းမှုများ ဆောင်ရွက်တော့

နိုင်ငံတော်အနေဖြင့်လည်း တိုင်းပန်တီးမှ စွမ်းရည်ကို မြှင့်တင်ပြီး စီးပွားရေးနှင့်ကူးသန်း ရောင်းဝယ်ရေးကဏ္ဍနှင့် အုပ်ချုပ်ရေးကဏ္ဍများတွင် ဒစ်ဂျစ်တယ်အသွင်ကူးပြောင်းမှုများ ဆောင်ရွက်နေ

ပြုဖြစ်ပါကြောင်း။ ဒစ်ဂျစ်တယ်စီးပွားရေးစနစ်ကို ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေပြီး ပြည်သူတို့၏လူမှုစီးပွားဘဝကို တိုးတက်အောင် ဆောင်ရွက်ရန်အသုံးပြု ဖျော်ဖူးရန် ချက်နှင့် ဒစ်ဂျစ်တယ်စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှု ကော်မတီ (Digital Economy Development Committee - DEDC)ကို ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ပါကြောင်း။

ဒစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာကို နိုင်ငံအတွင်း ကျေးလက်ဒေသများပါမကျန် နေရာဒေသရွေး အသုံးပြုနိုင်ရန်အတွက် တစ်နိုင်ငံလုံးတွင် ဆက်သွယ် ရေးကုန်ရက်များ ပြန်ကြက်ထားရှိပြီး ဖြစ်ပါကြောင်း။



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ် ဝိုလ်ချုပ်မျိုးကြီး မင်းအောင်လှိုင်နှင့်အဖွဲ့ဝင်များ မြန်မာနိုင်ငံ ကွန်ပျူတာအသင်းချုပ်နှင့် ကွန်ပျူတာအသင်းများ၏ ၂၅ နှစ်ပြည့် ငွေတရားထိမ်းအမှတ် ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတွင် စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်စဉ်။

**စာမျက်နှာ ၅ မှ**  
ဆက်သွယ်ရေးကွန်ရက်များ ပိုမိုမြန်ကြက်လာနိုင် သည့်နှင့်အမျှ တိုးတက်လာသည့် သတင်းအချက် အလက်နည်းပညာများနှင့်အတူ Facebook၊ YouTube၊ Telegram စသည့် ဆိုရှယ်မီဒီယာ အသုံး ပြုမှုများလည်း များပြားလာသည်ကို တွေ့ရှိရမည် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ ထိုကဲ့သို့ ဆိုရှယ်မီဒီယာများကို အသုံး ပြုကြသည့်နေရာတွင် ဓနတိက အကျိုးရှိရှိ အသုံး ချနိုင်ရန်အရေးကြီးပါကြောင်း၊ မိမိတို့၏ အသုံးပြုမှု သည် အခြားသူကိုထိခိုက်စနစ်နာမှုများ မဖြစ်စေပေ။ အထူးသဖြင့် နိုင်ငံတော်၏ အမျိုးသားရိုက်လက်ကဏ္ဍ၊ နိုင်ငံတော်လုံခြုံရေးနှင့် နိုင်ငံတော်၏ အကျိုးစီးပွား ကို ထိခိုက်မှုမဖြစ်စေပေ အထူးဂရုပြုဆောင်ရွက်ကြ ရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ဆက်လက်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ခစ်ဂျစ်တယ်ပေါင်းဆောင်ရွက် သည့် တန်ဖိုးရှိသည့် သတင်းအချက်အလက်များ သို့မဟုတ်နေရာဖြစ်သကဲ့သို့ အလမ်းအလျောက် မသေချာ ရေရှည်များနှင့် ပြည့်နှက်နေသည့် သတင်းအချက်အလက်များ စွန့်ပစ်ရန်အရေးဖြစ်နေ သည့်ကိုလည်း သတိပြုကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ ခစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာများကို အနုစာပေကင်းစွာ ဓနတိတကျ အသုံးပြုနိုင်ရန်အတွက် သုံးသွဲ့သူ တစ်ဦး

□ “ခစ်ဂျစ်တယ်မြန်မာသို့ (Towards Digital Myanmar)” ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ ခစ်ဂျစ်တယ်မြန်မာဖြစ်ပေါ်လာစေရေး နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး စသည့်ကဏ္ဍအားလုံးတွင် ခစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာကို နိုင်ငံတကာနှင့် ရင်ပေါင်တန်းနိုင်စေရန် မြှင့်တင်နိုင်ရေးနှင့် နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အကျိုးရှိအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန် အရှိန်အဟုန်မြှင့်တင်ကြိုးစားကြရန်လိုအပ်

□ နိုင်ငံတော်နှင့်ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍတို့ ဟန်ချက်ညီညီပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မှုအစွဲ ခစ်ဂျစ်တယ် အသွင်ကူးပြောင်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်များကို လျင်လျင်မြန်မြန် အကောင်အထည်ဖော်နိုင် ပြီး ခေတ်စီမံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် နိုင်ငံတော်ကြီးဖြစ်လာနိုင်မည်

ချင်းတွင် လုံလောက်သည့် အသိပညာဓာတ် သာ ရှိရန်လိုအပ်သကဲ့သို့ စောင့်ထိန်းရမည့် ကျင့်ဝတ် စည်းကမ်းများကိုလည်း လိုက်နာကြရန်နှင့် ဥပဒေ ပိုင်းအရလည်း လိုအပ်သည့် ဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်း စည်းကမ်းများ ပြဋ္ဌာန်းပေးရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ မြန်မာနိုင်ငံ ကွန်ပျူတာအသင်းချုပ်အနေဖြင့် ပြည်သူများ၏သတင်းနည်းပညာ လုံခြုံစိတ်ချရမှုကို

မူကတည်းက စောင့်ကြည့်ပြီး ထိန်းသိမ်းနိုင်ရန် အတွက် အဆင့်ဆင့်ဖွဲ့စည်းထားသည့် အဖွဲ့အစည်း များမှတစ်ဆင့် အများပြည်သူကို အသိပညာများ ပေးခြင်းနှင့် လိုအပ်သည့်ဥပဒေများ ပြဋ္ဌာန်းခြင်း၊ ပြင်ဆင်ခြင်း၊ ထုတ်ပြန်ခြင်း လုပ်ငန်းစဉ်များတွင် လည်း သက်ဆိုင်ရာဌာန အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆက်လက်ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်ပေးသွားကြရန်ကို လည်း တိုက်တွန်းပေးကြားလိုပါကြောင်း။

နိုင်ငံတကာနှင့်ရင်ပေါင်တန်းနိုင်စေရေး ယနေ့ကမ္ဘာတွင် ဒီဂျစ်တယ်နည်းပညာသည် တစ်ပတ်လုံးတိုးတက်နေခြင်းဖြစ်သဖြင့် မိမိတို့နိုင်ငံ ကွန်ပျူတာအသင်းချုပ်နှင့် ကွန်ပျူတာအသင်းများ၏ ဆောင်ပုဒ်ဖြစ်သည့် “ခစ်ဂျစ်တယ်မြန်မာသို့ (Towards Digital Myanmar)” ဆောင်ပုဒ်နှင့်အညီ ခစ်ဂျစ်တယ်မြန်မာဖြစ်ပေါ်လာစေရေး နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေး၊ လူမှုရေး၊ ပညာရေး၊ ကျန်းမာရေး စသည့် ကဏ္ဍအားလုံးတွင် ခစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာကို နိုင်ငံတကာနှင့် ရင်ပေါင်တန်းနိုင်စေရန် မြှင့်တင်နိုင် ရေးနှင့် နိုင်ငံတော် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အကျိုးရှိအောင်ဆောင်ရွက်နိုင်စေရန် အရှိန်အဟုန် မြှင့်တင်ကြိုးစားကြရန် လိုအပ်သည်ဟု တိုက်တွန်း မြှင့်တင်လိုပါကြောင်း။

ယနေ့လက်ရှိ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ခစ်ဂျစ်တယ်ကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးရန်နှင့် ခစ်ဂျစ်တယ်နည်းပညာ အသုံးချနိုင်ရန်အတွက် နိုင်ငံတော်၏ လွှဲစွမ်းအား အရင်းအမြစ်များ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရန် မဖြစ်မနေ လိုအပ်သည်ကို တွေ့ရှိရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။ အဆိုပါ လိုအပ်ချက်ကို နိုင်ငံတော်က မြည့်ညည်းဆောင်ရွက်

ပေးနေခြင်းရှိသကဲ့သို့ မြန်မာနိုင်ငံ ကွန်ပျူတာ အသင်းချုပ်နှင့် ကွန်ပျူတာအသင်းများကလည်း ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍအနေဖြင့် ပိုင်းဝန်းလက်တွဲ ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ပေးကြရန် တိုက်တွန်းမှာကြားလိုပါ ကြောင်း၊ ထိုသို့ နိုင်ငံတော်နှင့် ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍတို့ ဟန်ချက်ညီညီ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နိုင်မှုမှာ ခစ်ဂျစ်တယ်အသွင်ကူးပြောင်းရေး လုပ်ငန်းစဉ်များ ကို လျင်လျင်မြန်မြန် အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ပြီး ခေတ်စီမံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်သည့် နိုင်ငံတော်ကြီး ဖြစ်လာ နိုင်မည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

ယနေ့ကျင်းပသည့် မြန်မာနိုင်ငံကွန်ပျူတာ အသင်းချုပ်နှင့် ကွန်ပျူတာအသင်းများအနေဖြင့် ငွေတရားစိမ့်ပတ်လည်ကာလမှ အနာဂတ်ကာလ တစ်လျှောက်လုံးတွင် နိုင်ငံတော်နှင့် နိုင်ငံသားများ၏ အကျိုးစီးပွားကို မိမိတို့ကျွမ်းကျင်ရာကဏ္ဍအသီးသီး မှ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ပြီး ဆောင်မြဲမှုများ ရရှိပေးစေကြောင်း ဆုမွန်ကောင်းတောင်းပါကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံကွန်ပျူတာပညာဖွံ့ဖြိုး ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပို့ဆောင် ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဖိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦးက အမှာစကား ပြောကြားသည်။

**ရှင်းလင်းတင်ပြ**  
ဆက်လက်၍ မြန်မာနိုင်ငံ ကွန်ပျူတာအသင်းချုပ် ဥက္ကဋ္ဌ ဦးမင်းဇေယျာလှိုင်က လက်ရှိ ICT ကဏ္ဍ ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်မှုများနှင့် ပတ်သက်၍ မြန်မာနိုင်ငံ ကွန်ပျူတာအသင်းချုပ်နှင့် ကွန်ပျူတာအသင်းများ၏ ဆောင်ရွက်နေမှုများကို ရှင်းလင်းတင်ပြသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အခမ်းအနား တက်ရောက်လာကြသူများသည် မြန်မာနိုင်ငံ ကွန်ပျူတာအသင်းချုပ်နှင့် ကွန်ပျူတာအသင်းများ၏ “၂၅ နှစ် ခရီးမှတ်တမ်း” စီဒီယိုကို ကြည့်ရှုကြသည်။

ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့် ယင်းနောက် မြန်မာနိုင်ငံကွန်ပျူတာပညာဖွံ့ဖြိုး ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပို့ဆောင် ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးက ပြည်တွင်းပြည်ပ ICT ဖြည့်ပံ့များတွင် ဆုရရှိခဲ့ကြသူများကို ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

အခမ်းအနားအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ် ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့ဝင်များသည် မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ခဲ့ကြ ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်



မြန်မာနိုင်ငံကွန်ပျူတာပညာဖွံ့ဖြိုးရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဝိုလ်ချုပ်ကြီး မြထွန်းဦး ပြည်တွင်းပြည်ပ ICT ဖြည့်ပံ့များတွင် ဆုရရှိခဲ့သူတစ်ဦးကို ဆုပေးအပ်ချီးမြှင့်စဉ်။

# နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင်များ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး တာဝန်ကပ်ဘောပြိုင်ပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားတက်ရောက်

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၆  
၂၀၂၃-၂၀၂၄ ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး တာဝန်ကပ်ဘောပြိုင်ပွဲ ဖွင့်ပွဲ အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားရုံ (၀)၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင်များ တက်ရောက်ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

တာဝန်ကပ် အခမ်းအနားသို့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒေါ်ခွဲဘွဲ့နှင့် ဦးရွှေကြိမ်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ ဒုတိယဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာအကြီးအကဲများနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မြန်မာနိုင်ငံ တာဝန်ကပ်ဘောအဖွဲ့ချုပ်မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်းများမှ အုပ်ချုပ်သူနှင့် အားကစားသမားများ တက်ရောက်ကြသည်။

ကစားကြစေခြင်းဖြင့် တာဝန်ကပ်ဘောအားကစားအဆင့်အတန်းတိုးတက်မြှင့်တင်ပေးနိုင်ရန်နှင့် တာဝန်ကပ်ဘောပြိုင်ပွဲဝင်အသင်းများအား အားပေးစေရန်အတွက် ဝဏ္ဏသိဒ္ဓိအားကစားရုံ (၀)၌ ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင်များ တက်ရောက်ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။

ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့်မာလာစေရေး ရှေးဦးစွာ မြန်မာနိုင်ငံ အိုလံပစ်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ အားကစားနှင့် လူငယ်ရေးရာဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးမင်းသိန်းစံက ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး တာဝန်ကပ်ဘောပြိုင်ပွဲကို ကျင်းပပြုလုပ်ပေးရခြင်း၏ ရည်ရွယ်ချက်မှာ ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးများမှ လာရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကြသည့်တာဝန်ကပ်ဘော အားကစားသမားအချင်းချင်း ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု နှိုင်းမာလာစေရေး၊ တာဝန်ကပ်ဘော မျိုးဆက်သစ်အားကစားသမားများ ပေါ်ထွက်လာစေရေးနှင့် တာဝန်ကပ်ဘောအားကစားသမားတို့ နိုင်ငံအနှံ့ကျယ်ကျယ်ပြန့်ပြန့် လှူဒါန်း

ကွမ်းကူငွေ အရည်အသွေးများနှင့် ပေါင်းစပ်၍ ကြီးပမ်းယှဉ်ပြိုင်သွားကြစေလိုကြောင်း၊ ပြိုင်ပွဲတွင် အနိုင်မခံ၊ အရှုံးမပေးဘဲ အားကစားစိတ်ဓာတ်အပြည့်အဖြင့် အသန်ရှင်းဆုံး ဝါဝင်ယှဉ်ပြိုင်ပြီး ပြိုင်ပွဲ စည်းမျဉ်း စည်းကမ်းများကိုလည်း လေးစား လိုက်နာကြစေလိုကြောင်း၊ ထို့ပြင် ပြိုင်ပွဲကို ကြီးကြပ်ကြမည့် နိုင်ငံ့လူကြီးများကလည်း ပြိုင်ပွဲစည်းမျဉ်း စည်းကမ်းများနှင့်အညီ တရားမျှတစွာနှင့် တိကျစွာ ဆုံးဖြတ်ဆောင်ရွက်ပေးကြစေလိုကြောင်း၊ ယခုပြိုင်ပွဲမှတစ်ဆင့် နိုင်ငံတော်က အားထားရာမည့် နိုင်ငံ့ဂုဏ်ဆောင် အားကစားသမားကောင်းများ ပြစ်လာအောင် ကြိုးပမ်းသွားကြရန်



နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီအဖွဲ့ဝင် ဒေါ်ခွဲဘွဲ့နှင့် ဦးရွှေကြိမ်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်းများမှ အသင်းအုပ်ချုပ်သူ/ နည်းပြများနှင့် အားကစားသမားများကို ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်စဉ်။

ပြောကြားပြီး "၂၀၂၃-၂၀၂၄ ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး တာဝန်ကပ်ဘောပြိုင်ပွဲ" ကို ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။ ထို့နောက် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး တာဝန်ကပ်ဘောပြိုင်ပွဲတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကြမည့် ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်းများမှ အားကစားသမားများက အားကစားသွားအစီဌာနကို ရွတ်ဆိုကြသည်။

ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက် ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင်များ၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး၊ ဦးမင်းသိန်းစံနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး တာဝန်ကပ်ဘောပြိုင်ပွဲတွင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကြမည့် ပြိုင်ပွဲ

ဝင်အသင်းများမှ အသင်းအုပ်ချုပ်သူ/ နည်းပြများနှင့် အားကစားသမားများကို ရင်းရင်းနှီးနှီး လိုက်လံနှုတ်ဆက်ကြသည်။ ကြည့်ရှုအားပေး ဆက်လက်၍ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဝင်များသည် အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသူများနှင့်အတူ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ခုနှစ် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီး တာဝန်ကပ်ဘောပြိုင်ပွဲတွင် ဖွင့်ပွဲပွဲစဉ်အဖြစ် တာဝန်ကပ်ဘော (အမျိုးသား)ပြိုင်ပွဲ ရှမ်းပြည်နယ်အသင်းနှင့် ကချင်ပြည်နယ်အသင်းတို့၏ ယှဉ်ပြိုင်မှုကို ကြည့်ရှုအားပေးကြသည်။ (ဇပ)



## အိန္ဒိယသမ္မတနိုင်ငံ (၇၅)နှစ်မြောက် အမျိုးသားနေ့အထိမ်းအမှတ်ညွှန်ခံပွဲကျင်းပ

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၆  
အိန္ဒိယသမ္မတနိုင်ငံ၏ (၇၅) နှစ်မြောက် အမျိုးသားနေ့အထိမ်းအမှတ် ညွှန်ခံပွဲအခမ်းအနားကို ယနေ့ညပိုင်းတွင် ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး၊ ဒဂုံမြို့နယ် သံတမန်လမ်းရှိ အိန္ဒိယသံအမတ်ကြီး နေအိမ်၌ ကျင်းပပြုလုပ်သည်။ အဆိုပါ ညွှန်ခံပွဲအခမ်းအနားသို့ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးဝန်ကြီးချုပ် ဦးစိုးသိန်းနှင့်ဇနီး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ကြီး(ကြည်း)မှ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး သက်ပုံနှင့် ဇနီး၊ ရန်ကုန်တိုင်းစစ်ဌာနချုပ် တိုင်းမှူး

ဗိုလ်ချုပ် ဇော်သိန်းနှင့် ဇနီး၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးလှိုင်ဦးနှင့် ဇနီး၊ ရန်ကုန်မြို့ရှိ နိုင်ငံခြားသံရုံးများမှ သံအမတ်ကြီးများ၊ သံရုံးယာယီတာဝန်ခံများ၊ စစ်သံမှူးများ၊ ကုလသမဂ္ဂဆိုင်ရာ ဌာနကိုယ်စားလှယ်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ စိတ်ကြွေးထားသူများ တက်ရောက်ကြသည်။  
ကြိုဆိုနှုတ်ဆက် ရှေးဦးစွာ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် ညွှန်

သည့်တော်များအား မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အိန္ဒိယသမ္မတနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး H.E.Mr. Vinay Kumar၊ စစ်သံမှူးနှင့် တာဝန်ရှိသူတို့က ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။ ဖော်ပြတင်ဆက် ထိုနောက် ပြည်ထောင်စုသမ္မတ မြန်မာနိုင်ငံတော်သံချင်းနှင့် အိန္ဒိယသမ္မတနိုင်ငံတော်သံချင်းတို့ဖြင့် အခမ်းအနားကို စတင်ဖွင့်လှစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ အိန္ဒိယသမ္မတနိုင်ငံ ကြိုဆို

နှုတ်ဆက်စကား ပြောကြားသည်။ ဆက်လက်၍ အိန္ဒိယစာတတ်ပုံရိုက်ကြသည့်(အောက်ပုံ) အိန္ဒိယ ယင်းနောက် သံအမတ်ကြီး ရန်ကုန်သို့

နိုင်ငံ၏ ရိုးရာယဉ်ကျေးမှု အကျိုးပြု ဖော်ပြတင်ဆက်ပြီးနောက် ခုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်စာတတ်ပုံရိုက်ကြသည်။(အောက်ပုံ) ယင်းနောက် သံအမတ်ကြီး ရန်ကုန်သို့

နှင့်ဇနီး၊ စစ်သံမှူးတို့က အခမ်းအနား တက်ရောက်လာသူများအား ဂုဏ်ပြုညွှတ်ပေးပွဲဖြင့် တည်ငင်းညွှန်ခံပွဲကြောင်း သတင်းနှင့် သတင်းစဉ်



ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာအကောက်ခွန်နေ့အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်အမှာစကားပြောကြား

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၆  
အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အကောက်ခွန်နေ့အခမ်းအနားကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ အကောက်ခွန် ဦးစီးဌာန (ရုံးချုပ်) စေလွှတ်သည့်အခမ်းအနား ဖွဲ့စည်းပေးရာ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန် တက်ရောက် အမှာစကား ပြောကြားသည်။ (ယာဝု)



အခမ်းအနားသို့ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့ ဦးပွားရေးရာဝန်ကြီး၊ စီမံကိန်းနှင့် ဘဏ္ဍာရေးဝန်ကြီးဌာနအောက်ရှိ ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်များ၊ ဦးဆောင်ညွှန်ကြားရေးမှူးများ၊ အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန အရာထမ်း၊ အမှုထမ်းများ၊ ဝန်ထမ်းမိသားစုဝင်များနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဦးပွား ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အကောက်ခွန်နေ့အခမ်းအနား သတင်းတိုင်းသည် ကမ္ဘာ့တစ်ဝန်းရှိ အကောက်ခွန်အဖွဲ့အစည်းများ၏ စွမ်းဆောင်ရည်ကို ဂုဏ်ပြုတင်ဖော်ပြခြင်းနှင့် တော်ဝင်အကောက်ခွန်ဝန်ထမ်းများသည် အခွန်အကောက်များ အပြည့်အဝရရှိအောင် ကောက်ခံပေးနေသော အကောက်ခွန်ဝန်ထမ်းများကို ဂုဏ်ပြုတင်ဖော်ပြခြင်းနှင့် တော်ဝင်အကောက်ခွန် ဆိုင်ရာ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းများ အားကောင်းလာစေရန် စေသည့် ရည်ရွယ်ချက်များနှင့် ဆောင်ရွက်ကြောင်းကို တွေ့ရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ၂၀၂၃ ခုနှစ်က ကမ္ဘာ့အကောက်ခွန်အဖွဲ့ (World Customs Organization - WCO) သို့ အဖွဲ့ဝင် အဖြစ် ဝင်ရောက်ခဲ့ပြီး အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အကောက်ခွန်နေ့ အခမ်းအနားကို နှစ်စဉ် ကျင်းပခဲ့သည့်မှာ ယခုနှစ် ဆိုလည်း (၃၃) နှစ်တိုင် ရှိလာပြီဖြစ်ကြောင်း။

ယခု ၂၀၂၄ ခုနှစ်အတွက် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ အကောက်ခွန်နေ့အခမ်းအနားမှာ "Customs-Engaging Traditional and New Partners with Purpose" ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အဆိုပါအခမ်းအနားကို ချမှတ်ခြင်းသည် ကမ္ဘာ့အခမ်းအနားတွင် အရှိန်အဟုန်ဖြင့်ပြောင်းလဲလာသည့် နည်းပညာတိုးတက်မှုများ၊ ကုန်သွယ်မှု လျင်မြန်တိုးတက် ပြောင်းလဲလာမှုများနှင့်အညီ

စီမံခန့်ခွဲမှုကို ကော်လံဘားလားဒီယံနှင့် အခွန်အလမ်းများ ပိုမိုရရှိနိုင်ရန် ရည်ရွယ်ခြင်းလည်းဖြစ်ကြောင်း၊ အခမ်းအနားခေတ်မီလုပ်ငန်းများတွင် ပြည်သူများ၏ယုံကြည်မှုကိုရရှိရန် နိုင်ငံဝန်ထမ်းတိုင်းတွင် တာဝန်ရှိကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် အကောက်ခွန်ဝန်ထမ်းများအနေဖြင့်လည်း ပြည်သူများ၏ယုံကြည်မှုကို အပြည့်အဝရရှိနိုင်ရန်အတွက် ကမ္ဘာ့အကောက်ခွန်အဖွဲ့က ထုတ်ပြန်ထားသော ကိုယ်ကျင့်သိက္ခာနှင့် ကိုက်ညီစနစ်မူဝါဒပြုစနစ် (Model Code of Ethics and Conduct) ကို စောင့်ထိန်းနိုင်ရန် အရေးကြီးကြောင်း၊ အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနအနေဖြင့် သမားရိုးကျ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုမှ နည်းပညာလက်ဖောင်း လမ်းကြောင်းတွင် တော်စီနည်းပညာများဖြင့် နိုင်ငံတာဝန်ကို ထမ်းဆောင်နိုင်ရမည်လည်း အရေးကြီးကြောင်း၊ လက်ရှိအကောက်အထည်ဖော်နေသည့် မြန်မာ့ကုန်ပစ္စည်းအလိုအကောက်ခွားလိုင်စင်ရေးစနစ် (Myanmar Automated Cargo Clearance System-MACCS) ဝန်ဆောင်မှု အခြေခံပြီး နိုင်ငံတော်ပြတင်းစာဝင်ပေါက်စနစ် (National Single Window) နှင့် ချိတ်ဆက်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး တွန်းအားပေးဆောင်ရွက်ရန် တိုက်တွန်းပြောကြားလိုကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်နှင့် ဝန်ကြီးဌာနမှ ချမှတ်ထားသည့်မူဝါဒများနှင့် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနကချမှတ်ထားသည့် မူဝါဒ

ဖြစ်သော "ရှင်းလင်းလွယ်ကူသော အကောက်ခွန် လုပ်ငန်းလုပ်ဆောင်ခြင်း" ကို ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် ကုန်သွယ်မှု လွယ်ကူလှမြန်မြန် ချောမွေ့စေရန်နှင့် ရသင့်ရထိုက်သော အခွန်ငွေများ ပြည့်စုံစွာရရှိစေရန် တိုက်တွန်းလှိုက်နှာဆောင်ရွက်ကြရန် လိုအပ်ကြောင်း၊ လိုက်နာဆောင်ရွက် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန၏ဂုဏ်ကို ရေရှည်လမ်းလက်တော်တစ်ဖက်မှ အရှိန်မြှင့်တင်၍ အစွမ်းကုန် ဆောင်ရွက်ကြရမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ အကောက်ခွန်ဝန်ထမ်းများ၏ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်မှုများကို ထာဝစဉ်မှတ်ကျောက်တင်နိုင်စေရန်အတွက် အလေးထားဆောင်ရွက်သွားကြရန် တိုက်တွန်းလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ထို့နောက် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးဝင်းရှိန်က အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှုအခြေအနေများကို ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဦးဝင်းရှိန်၊ တိုင်းဒေသကြီး၊ ဦးပွားရေးရာဝန်ကြီးနှင့် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်တို့က အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ်တို့က ဂုဏ်ပြုတင်ဖော်ပြသော အထူးအခမ်းအနားကို ဂုဏ်ပြုတင်ဖော်ပြသည့် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာန၏ တစ်နှစ်တာလုပ်ငန်းများမှတ်တမ်းတင်ပွဲများနှင့် အကောက်ခွန်သမိုင်းပြတိုက်အတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှုကြပြီး စည်သူတင်ဖော်တမ်းစာပို့ လက်မှတ်ရေးထိုးသည်။ ယင်းနောက် အကောက်ခွန်ဦးစီးဌာနရှိ E-Lock Control Room မှတစ်ဆင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်နေမှုကိုကြည့်ရှုစစ်ဆေးပြီး လိုအပ်သည်များ မှကြားဆုံးဖြတ်ောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

အိန္ဒိယ - မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်မှုတွင် ရူပီး / ကျပ် တိုက်ရိုက်ငွေပေးချေမှုစနစ်နှင့်စပ်လျဉ်း၍ အစည်းအဝေးကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၆  
မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်၏ ဦးဆောင်မှုဖြင့် အိန္ဒိယ-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်မှုတွင် Special Rupee Vostro Account (SRVA) ကို အသုံးပြု၍ ရူပီး/ကျပ်ဖြင့် တိုက်ရိုက်ငွေပေးချေမှု လုပ်ငန်းစဉ် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ရေးအတွက် Rupee/Kyat Trade Settlement Mechanism အား ရှင်းလင်းတင်ပြခြင်းဆိုင်ရာ အစည်းအဝေးကို ယနေ့ ညနေ ၃ နာရီတွင် မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်နေပြည်တော်၌ ကျင်းပသည်။ (ယာဝု)



အားဖြင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံမှ အဓိက တင်သွင်းနေသည့် ခေပေါင်းနှင့် ကုန်စည်များအတွက် ပေးပေးရသည့် အဖေရိကန်ဒေါ်လာ လိုအပ်ငွေများကို လျော့နည်းသွားခြင်း၊ ကုန်သွယ်မှုအတွက် ငွေပေးချေမှု ပိုမိုလွယ်ကူစေခြင်း၊ ကုန်စည်စီးဆင်းမှု ပိုမိုအားကောင်းလာပြီး စစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေး ပိုမိုကောင်းမွန်လာစေခြင်း စသည့် အကျိုးကျေးဇူးများ ရရှိစေမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။

မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ် ဥက္ကဋ္ဌ ဒေါ်သန်းသန်းဆွေ က ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တိုက်ရိုက်ဆိုင်ရာ အိန္ဒိယနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ် ညီညွတ်စွာ ဆောင်ရွက်ခဲ့ပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်သည် အိန္ဒိယနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်နှင့် ကုန်သွယ်မှုကို တိုးမြှင့်နိုင်ရန်၊ ကုန်စည်စီးဆင်းမှုမြန်ဆန်ချောမွေ့စေနိုင်ရန်၊ နှစ်နိုင်ငံငွေပေးချေမှုနှင့် စာရင်းရှင်းလင်းမှုစနစ် လွယ်ကူချောမွေ့စေရန် အဖေရိကန်ဒေါ်လာအပါအဝင် မြို့ပုံများကို လျော့ချနိုင်ရန်၊

Exchange Rate Risk များ လျော့နည်းစေရန်နှင့် ပြည်တွင်းငွေကြေးသုံးစွဲမှုကို မြှင့်တင်ရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့်ပေးလျက်ရှိပါကြောင်း၊ ရူပီး-ကျပ် Trade Mechanism ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရာတွင် မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်သည် ရူပီး/ကျပ် ပေးချေမှုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းကော်မတီကို ဖွဲ့စည်းပြီး မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်နှင့် ရူပီး/ကျပ် ပေးချေမှုဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းကော်မတီကို ဖွဲ့စည်းပြီး အတည်ပြုပြီးဖြစ်ပါကြောင်း၊ အိန္ဒိယ-မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံကုန်သွယ်မှုတွင် Special Rupee Vostro Account (SRVA) ကို အသုံးပြု၍ ငွေပေးချေမှုလုပ်ငန်းစဉ်များဆိုင်ရာ လမ်းညွှန်ချက် (Guideline)" အား သက်ဆိုင်ရာ

ဌာနများ၏သဘောထားမှတ်ချက်များတောင်းခံ၍ ထုတ်ပြန်ပြီးဖြစ်သည့်အတွက် ဖေဖော်ဝါရီလမှစ၍ အလေးချေးများ စတင်နိုင်ငံတော် ဖြေဆိုပေးပါကြောင်း၊ ကုန်သွယ်မှုများကိုလည်း ပြည်ထောင်စုစာပစ္စည်း မြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သွယ်မှုနှင့် စက်မှုလက်မှု လုပ်ငန်းရှင်များ အသင်းချုပ် (UMFCCI)၊ အိန္ဒိယ ကုန်သွယ်မှု အသင်းတို့နှင့် ရှင်းလင်းပြောဆို ဆက်လက် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်နိုင်ခြင်း

အမှတ်စဉ် ၅၆/၂၀၂၄ ဖေဖော်ဝါရီ ၂၆

ထို့နောက် ရူပီး/ကျပ် ပေးချေမှုအတွက် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် အသွယ်တွင် (Designated Bank) များဖြစ်သည့် ယူအေဘီဘဏ် လီမိတက်နှင့် CB Bank PCL နှင့် Punjab National Bank တို့မှ Rupee/Kyat Trade Settlement Mechanism ကို ရှင်းလင်းတင်ပြကြသည့် အခမ်းအနားအတွက် နှစ်နိုင်ငံအဖွဲ့အစည်းများ၊ ရူပီး/ကျပ် ပေးချေမှုဆိုင်ရာလုပ်ငန်းကော်မတီအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဆောင်ရွက်အတွင်းအဖွဲ့အစည်း (Designated Bank) တို့မှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်





# ပဋိပက္ခအားပေးတဲ့ Yellow Journalism သတင်းတင်ဆက်မှုမျိုး မပြစ်စေလိုပါ

## ကိုပြည်

ပွင့်ပွင့်လင်းလင်းပြောရရင်တော့ ဝိတ်တံစားထဲမှာ ဆင်းထိုးရတဲ့ လက်တွေ့သမားလိုတွေဖြစ်နေပါတယ်။ ဘာမှမရေရာရာစပ် စင်စစ်မြေပြင် ရမ်းသန်းပြောဆိုနေတဲ့ Yellow Journalism လောက်အဆင့်ရှိတဲ့ မီဒီယာတစ်ခုရဲ့ ထုတ်လွှင့်ချက်ကို တုံ့ပြန်ပြောဆိုရတာကိုတော့ တွေးပြီးရင်မိသား။ ဒါပေမယ့် နိုင်ငံတော်နဲ့ နိုင်ငံသားတွေရဲ့အကျိုးနဲ့ ယဉ်လာလို မပြောချင်လည်း ပြောရတော့မယ်။

“နိုင်ငံတကာအနေနဲ့ မြန်မာနိုင်ငံမှာ ဖြစ်နေတာတွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး အာရုံစိုက်သင့်တာတစ်ခုတော့ ရှိပါတယ်။ အဲဒါကတော့ ဒီနေ့ ပြည်သူ့ကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ (PDF) လို အမည်ခံထားတဲ့ အကြမ်းဖက် သမားတွေရဲ့ အပြစ်မဲ့ပြည်သူ့လူထုအပေါ် အကြမ်းဖက်သတ်ဖြတ်မှုတွေ၊ ပြည်သူပိုင် အခြေခံ အဆောက်အအုံတွေဖြစ်တဲ့ လှုပ်ရှားတပ်တိုင်းနဲ့ စာသင်ကျောင်းတွေ ဖျက်ဆီးခံခဲ့ရတာတွေ၊ ဘယ်တွေ့ ဓားပြတိုက် လုယက်တာတွေနဲ့ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့တချို့က ပြည်သူပိုင် လမ်း၊ တံတား တွေ မိုင်းတောင်ဖောက်ခွဲ ဖျက်ဆီးခံခဲ့ရတာတွေ၊ အတင်းအဓမ္မတပ်သားသစ် စုဆောင်းနေတာတွေ၊ ဆက်ကြေးကောက်ခံနေတာတွေ၊ မြန်မာနိုင်ငံမှာ လူအများစုကိုးကွယ်ရာဘာသာတစ်ခုဖြစ်တဲ့ ဘုရား စေတီ ပုထိုးတွေကို ထုခွဲဖျက်ဆီးနေတာတွေပဲ ဖြစ်ပါတယ်”

မြောက်ပိုင်းသို့ဖွဲ့လိုဆိုတဲ့ လက်နက် ကိုင်အကြမ်းဖက်အဖွဲ့တွေရဲ့ ၂၀၂၃ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလ ၂၇ ရက်နေ့မှာ စတင် ခဲ့တဲ့ လက်နက်ကိုင်အကြမ်းဖက် လက်နက်ကိုင်ဝင်ရောက်မှုကြောင့် တစ်ချိန်တည်းမှာပဲ ဝါဒ ရေးရာကို အခြေခံတဲ့သူတွေကလည်း နိုင်ငံတော်အာဏာ မရရှိတာနဲ့တင် လက်နက်ကိုင်လမ်းစဉ်ကို ရွေးချယ် ခဲ့ကြပြန်ပါတယ်။ အဲဒီအကျိုးဆက်တွေ လာဒါဖြစ်နေပါ။ အဲဒီသတင်း ထဲမှာ ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) မှာ ဖြစ်နေတဲ့ လက်နက်ကိုင်တိုက်ခိုက်မှု တွေ၊ ရခိုင်ပြည်နယ်မှာ ဖြစ်နေတဲ့ လက်နက်ကိုင်တိုက်ခိုက်မှုတွေနဲ့ မြန်မာ နိုင်ငံရဲ့ ဒေသတချို့မှာဖြစ်နေတဲ့ လက်နက်ကိုင် တိုက်ခိုက်မှုတွေ အကြောင်း ဖော်ပြသွားပါတယ်။ လက်နက်ကိုင်တိုက်ခိုက်မှုတွေနဲ့ ဆက်စပ် ပြီး ဘာလိမ့်နဲ့ စစ်လပ်အပေါင်းအဖိုင်း အပေါ် ရိုက်ခတ်ပစ်ခတ်မှုဖြစ်တဲ့ နှိမ်နှင်းတဲ့ အကျက်လေးတစ်ခုကန့်နဲ့ ချိတ်ဆက် တင်ပြသွားတာလည်း တွေ့ရပါတယ်။

ပင်မမဏ္ဍိုင်ခင်းကတဲ့ ဆိုတာလို လူတိုက် လုပ် ရေးမရခင်ကတည်းက ခွဲထွက်ချင်တဲ့ တိုင်းရင်းသားတချို့ကလည်း ရှိနေခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ တစ်ချိန်တည်းမှာပဲ ဝါဒ ရေးရာကို အခြေခံတဲ့သူတွေကလည်း နိုင်ငံတော်အာဏာ မရရှိတာနဲ့တင် လက်နက်ကိုင်လမ်းစဉ်ကို ရွေးချယ် ခဲ့ကြပြန်ပါတယ်။ အဲဒီအကျိုးဆက်တွေ လာဒါဖြစ်နေပါ။ အဲဒီသတင်း ထဲမှာ ရှမ်းပြည်နယ် (မြောက်ပိုင်း) မှာ ဖြစ်နေတဲ့ လက်နက်ကိုင်တိုက်ခိုက်မှု တွေ၊ ရခိုင်ပြည်နယ်မှာ ဖြစ်နေတဲ့ လက်နက်ကိုင်တိုက်ခိုက်မှုတွေနဲ့ မြန်မာ နိုင်ငံရဲ့ ဒေသတချို့မှာဖြစ်နေတဲ့ လက်နက်ကိုင် တိုက်ခိုက်မှုတွေ အကြောင်း ဖော်ပြသွားပါတယ်။ လက်နက်ကိုင်တိုက်ခိုက်မှုတွေနဲ့ ဆက်စပ် ပြီး ဘာလိမ့်နဲ့ စစ်လပ်အပေါင်းအဖိုင်း အပေါ် ရိုက်ခတ်ပစ်ခတ်မှုဖြစ်တဲ့ နှိမ်နှင်းတဲ့ အကျက်လေးတစ်ခုကန့်နဲ့ ချိတ်ဆက် တင်ပြသွားတာလည်း တွေ့ရပါတယ်။

### TNN World Today ရဲ့ မေးချင်တဲ့ မေးခွန်းတစ်ခု

ဒီနေ့ မြန်မာနိုင်ငံ ဒေသတချို့မှာ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခတွေ ရှိနေတယ် ဆိုတာ အမှန်ဖြစ်ပါတယ်။ ဒါပေမယ့် ဒါတွေဟာ ၂၀၂၃ ပြည့်နှစ် အတွေ့ထွေး ရှေးကောက်ကွဲမှုဖြစ်ပေါ်ခဲ့တဲ့ မိမိသားစု တွေကို နည်းလမ်းတကျ မဖြေရှင်းပေးခြင်း မရှိခဲ့တာကနေ အကြောင်းတင် ပြီး ပြစ်လဲလာ ခဲ့တဲ့ ပဋိပက္ခတိုက်ခတ်ခြင်းဖြစ်ပါတယ်။ မိမိသားစုတွေ ရှိနေတယ်ဆိုတာကို အထောက်အထားတွေနဲ့တော့ တင်ပြပြီး မဖြေရှင်းပေးဖို့ အဲဒီအချိန်က NLD အစိုးရ တာဝန်ရှိသူအဆင့်ဆင့်က တပ်မတော်က နည်းလမ်းမျိုးစုံနဲ့ အကြိမ်ကြိမ်တောင်းဆို ခဲ့ပေမယ့် လျစ်လျူရှုခြင်းခံခဲ့ရတယ်။

ဒီအတွက် နည်းပုံအခြေခံပေးတဲ့ ကာကွယ်ရေးဦးစီးဌာနကို တပ်မတော်က ပွဲစဉ်ပုံအခြေခံပုံပေးခဲ့ အညီ အာဏာထိန်းချုပ်ရတယ်။ ဒီအတွက် နိုင်ငံရေးပြည်သူ့အဖွဲ့က နိုင်ငံရေးနည်းနဲ့ မဖြေရှင်းဖို့ အခွင့်အလမ်းရှိနေချိန်မှာ နိုင်ငံရေးနည်းလမ်းနဲ့ မဖြေရှင်းခြင်းမရှိဘဲ လက်နက်ကိုင်နည်းလမ်းနဲ့ မဖြေရှင်းခဲ့တာ

ကြောင့် အခုလို အခြေအနေတွေ ရောက်လာခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ တိုင်းရင်း သားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့တချို့ကလည်း ဒီလိုအခွင့်အရေးမျိုးစေ့ခွဲပြီး တောင်း မိသားစု တောင်ကြောင်လက်ခံမေးခွဲပုံ ဆိုတာလို အကြမ်းဖက်မှုပုံကြီးလာ အောင် မီးထိုးပေးခဲ့ကြပါတယ်။

အခုမြောက်ပိုင်းသို့ဖွဲ့လို ပြောနေတဲ့ အဖွဲ့တွေဟာ မူးယစ်ဆေးဝါးရောင်းဝယ် ခြင်းကနေ ဝင်ငွေအများအပြားရပြီး လက်နက်ဝယ်၊ လူခွာ အင်အား တည်ဆောက်ခဲ့ကြတဲ့အဖွဲ့တွေဖြစ်တာ ဆိုတာကို TNN World Today မသိဘဲ မနေလောက်ပါဘူး။ ဒီနေ့ မြန်မာနိုင်ငံမှာ ဖြစ်နေတဲ့ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခတွေ အကြောင်းပြောမယ်ဆိုရင် နိုင်ငံတော် အစိုးရက အကြမ်းဖက်ဖွဲ့ အစည်း အပြစ် ကြေညာပြီးခံထားရတဲ့ MUG ရဲ့ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးချုပ် အခု ဘယ်မှာ နေနေလဲ။ နှစ်သစ်ကုဏ်တစ်ခုမှာ အိမ်အပြင်ထွက်ပြီး အရက်ဝယ်လို ရုံက အစရှိတဲ့ခံရတာ ဘယ်နိုင်ငံမှာလဲ ဆိုတဲ့ အကြောင်း သတင်းရဲ့ နောက်ခံလေးမှာ ထည့်ပြောလိုက်ရင် ပိုမကောင်းဘူးလား

လို TNN World Today ကို မေးခွန်းတစ်ခု ထုတ်လိုပါတယ်။ ဒီမေးခွန်းဟာ TNN World Today အပေါ်မှာ အလုပ်လည်း မပြေချင်ရင် ဆက်ခံမယ့်မေးခွန်းတစ်ခု မဟုတ်လောက်ပါဘူး။

ထိုင်းအစိုးရနဲ့ မြန်မာပြည်သူ့လူထုအဖွဲ့အစည်း တစ်နိုင်ငံလုံး ပါမဲခတ်တိုက်ခိုက်မှု ရုတ်ရှေးသဘောတရားအဖွဲ့ (NCA) (၈) နှစ်မြောက် နှစ်ပတ်လည်နဲ့အဆန်းအနားမှာ အဲဒီအချိန်က ထိုင်းနိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေး ဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး Mr. Sirasak Phuangketkiew တာ “မိမိတို့ရဲ့ ထောက်ခံ အားပေးမှုမှာ ယနေ့ထိုင်တိုင် နိုင်ငံခြား ရှေ့တစ်သမတ်တည်း ဆက်လက်တည်ရှိနေ ဆဲဖြစ်တဲ့အကြောင်း၊ ထိုင်းနိုင်ငံအနေဖြင့် လွန်ခဲ့သည့် (၈) နှစ်က NCA ရဲ့ ရည်မှန်း ချက်ပေးဖို့တိုင်ရဲ့ ရည်ရွယ်ချက်ကိုအပေါ် ခိုင်ခံ့စွာယုံကြည်ခဲ့တာ ယနေ့ထက်တိုင် ရှိကြောင်းကို အထွေထွေတိုင်းအား စိတ်ချ ယုံကြည်အားကြောင်းကို (၈) နှစ်မှာ ပြည်သူများ နဲ့ တစ်နိုင်ငံလုံးရဲ့ ပြင်းပြသောစိတ်ဆန္ဒ ပြည့်မြောက်စေရန်အတွက် ဆက်ဆိုင်သူ များအားလုံး ထိတွေ့ဆက်ဆံမှုများမှ တစ်ဆင့် ပြန်ချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်နဲ့ နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဦးတည် တွဲလမ်းဖော်ပြအပေါ်မှာ မြန်မာနိုင်ငံ အောင်မြင်စွာ လျှောက်လှမ်းသွားနိုင် ဖို့ ဆန္ဒရှိကြောင်းတောင်းဆိုအကြောင်း” ပြောကြားခဲ့ပါတယ်။

လက်ရှိထိုင်းအစိုးရက မြန်မာနိုင်ငံရဲ့ ပြန်ချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်မှာ ပါဝင်ကြည့် ဆောင်ရွက်လိုတဲ့အကြောင်း ထုတ်ဖော် ပြောဆိုထားပြီးသားဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာ အစိုးရနဲ့ ထိုင်းအစိုးရရဲ့ ဆက်ဆံရေးဟာ လည်း အပြုသဘောအောင်မြင်ပြီး ကောင်းမွန် ပါတယ်။ အစိုးရချင်း ဆက်ဆံရေးတင် မကဘဲ နှစ်နိုင်ငံပတ်ဝန်းကျင်နဲ့ပတ်သက် အကြား ဆက်ဆံရေးဟာလည်း နီးနီး ကပ်ကပ်ရှိပါတယ်။ Thai News Network ရဲ့ ရုပ်သံသတင်းဌာနတစ်ခု ဖြစ်တဲ့ TNN World Today အနေနဲ့ ပဋိပက္ခနဲ့ပတ်သက်တဲ့ သတင်းတွေကို တင်ဆက်ရာမှာ ပဋိပက္ခကို ပိုမိုဆိုးရွား

စေတာမျိုးမဟုတ်ဘဲ ပြန်ချမ်းရေးကို ဦးတည်တဲ့တင်ဆက်မှုမျိုးသာ ဖြစ်သလို ပါတယ်။

ထိုင်းနိုင်ငံ တောင်းပိုင်းမှာလည်း မှတ်တမ်းနဲ့ဝေငွေကနေ လွန်စွာမကြောင့် ပဋိပက္ခဖြစ်ခဲ့တာ ကြောပေးပါဘူး။ ဒါမျိုးကိုလည်း ဒေသတွင်းသတင်းဌာန တွေက ပဋိပက္ခကြီးလာအောင် မီးထိုး ပေးတဲ့ သတင်းတင်ဆက်ခဲ့တာမျိုး မတွေ့ရသလောက်ပါ။ အခု TNN World Today ရဲ့ သတင်းတင်ဆက်ပုံဟာ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခ ဖြစ်ပွားရတဲ့ အကြောင်းရင်းနဲ့ ဘာမှသက်ဆိုင်ခြင်း မရှိတဲ့ ဘာလိမ့်နဲ့နဲ့ ဆက်စပ်ဖော်ပြ တာမျိုးဟာ အရပ်ဆိုလွန်းပါတယ်။

တာချီသတင်းဌာနတွေဟာ သူတို့ သတင်းကို လူစိတ်ဝင်စားမှုပိုမိုအောင် ရုတ်တရက်ပေးတဲ့ ခက်ဆုံးလွယ်လွယ် တိုက်စွဲမှုမျိုးကို ထည့်သွင်းဖော်ပြလေ့ ရှိတတ်ကြပါတယ်။ ဒါကို စာနယ်ဇင်း လောကီတွေကတော့ Yellow Journalism လို့ ခေါ်ကြပါတယ်။ အခု TNN World Today ရဲ့ သတင်းတင်ဆက်ပုံမျိုးပါ။ သတင်းဌာနတချို့ဟာ သတင်း လွတ်လပ်ခွင့်ကို အလွန်သဲစားလုပ်ပြီး သတင်းမီဒီယာကွင်းဝင်တွေကို မသိ သတင်းစီမံချက်။ သိသိသာသာထောက် စီးမျိုးပေးတင်နေကြတာ တွေ့နေရပါတယ်။

လူအများစု ကိုးကွယ်ရာဘာသာကိုပင် ဖော်စကားသူတွေ ဒါအပြင် မြန်မာနိုင်ငံမှာဖြစ်နေတဲ့ အခြေအနေတွေနဲ့ပတ်သက်လို့ နိုင်ငံ တကာက အာရုံစိုက်ဖို့လိုအပ်တာမျိုး ပြောသွားသလို ထိခိုက်စားနေရသူတွေ အတွက်လည်း ကူညီထောက်ပံ့မှုတွေ ပေးဖို့လိုအပ်ပြီး ထုတ်လွှင့်သွားတာ တွေဖြစ်ပါတယ်။ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခ တစ်ခုဖြစ်လာပြီဆိုရင်တော့ ထိခိုက်စား နေမှုတွေ အနည်းနဲ့အများဆိုတာ ရှိမှာပဲ။ မြန်မာအစိုးရဟာ ကုလသမဂ္ဂအေဂင်စီ တွေနဲ့လည်း ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေတာ ဖြစ်ပါတယ်။

“ဒီလို လူ့အားမဆန့်တဲ့လုပ်ရပ်တွေကို လက်မခံနိုင်ကြတဲ့ ရဟန်းရှင်၊ ဂျူ ပြည်သူတွေက နိုင်ငံ တစ်ဝန်းရှိ မြို့၊ အသီးသီးမှာ ကန့်ကွက်ဆန္ဒဖော်ထုတ်နေကြတဲ့ မြင်ကွင်းတွေကိုလည်း မြင်တွေ့နိုင်ပါ တယ်။ ထိုင်းနိုင်ငံလည်း ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်အများစုရှိတဲ့ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်တဲ့အတွက်ကြောင့် ဘာသာ ဘာသာနဲ့ပတ်သက်ပြီး အခုလို စော်ကားခံရတာမျိုးကို ထိုင်းပြည်သူတွေ ထပ်တူစားစားနိုင်မယ်လို့ ယုံကြည်ပါတယ်။ PDF အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းတွေရဲ့ လုပ်ရပ်တွေနဲ့ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင် အဖွဲ့တချို့ရဲ့ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်တွေကို အနောက်နိုင်ငံက မီဒီယာတွေ မသိဘူးဆိုတာ လက်ခံပေးလို့ ရကောင်းရနိုင်ပေမယ့် ထိုင်းမီဒီယာတွေကတော့ ကောင်းကောင်းသိကြပါတယ်။ ထိုင်းကနေပြီး အကြမ်းဖက်မှုကို ထောက်ပံ့လုပ်နေတဲ့သူအကြောင်း TNN World Today အနေနဲ့ သတင်း တစ်ပုဒ် တင်ဆက်နိုင်ရင်ကောင်းမယ်လို့ အကြံပြုချင်ပါတယ်။ PDF တွေရဲ့ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ် တွေနဲ့ပတ်သက်လို့ အကြမ်းဖက်မှုခိုင်ရ နိုင်ငံအလိုက်အစီရင်ခံစာ ၂၀၂၂ (Country Reports on Terrorism - CRT) မှာ ဖော်ပြပြီး နောက်မှပိုပြန်ကြားသွားတာ ဖြစ်ပါတယ်”

စာမျက်နှာ ၁၀ မှ

နိုင်ငံတကာအနေနှင့် မြန်မာနိုင်ငံမှာ ဖြစ်နေတာတွေနဲ့ပတ်သက်ပြီး အာဖရိကက သင့်တာဝန်ပေးနေတာပဲဖြစ်ပါတယ်။ ဒါဟာ တော့ ဒီနေ့ ပြည်သူ့ကာကွယ်ရေးတပ်ဖွဲ့ (PDF) လို အမည်ထားတဲ့ အကြမ်းဖက် သမားတွေရဲ့ အဖြစ်မြဲပြည်သူ့လူထု အပေါ် အကြမ်းဖက်သတိပေးစွဲတွေ ပြည်သူ့လို အခြေခံအဆောက်အအုံတွေ ဖြစ်တဲ့ လျှပ်စစ်စာတံတိုင်းနဲ့ စာသင် ကျောင်းတွေ ပျက်ဆီးခဲ့တာတွေ ထက်တော့ပိုတိုက်လုပ်ကာတာတွေနဲ့ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့တချို့ က ပြည်သူ့လို လမ်း တံတားတွေ မိုင်း ထောင်ဖောက်ခဲ့ ပျက်ဆီးခဲ့တာတွေ အတင်းအဓမ္မတပ်သားသစ် စုဆောင်း နေတာတွေဆက်ကြားကောက်ခံနေတာ တွေ မြန်မာနိုင်ငံမှာ လူအများစု ကိုးရာရှရာသာတာစုဖြစ်တဲ့ ဘုရား ဓဇော် ပထမီတွေကို ထုခွဲဖျက်ဆီးနေတာ တွေပဲ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒီလိုလူသားဆန်တဲ့လုပ်ရပ်တွေကို လက်မခံနိုင်ကြတဲ့ ရဟန်းဂျင် လူ ပြည်သူတွေက နိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ မြို့ အသီးသီးမှာ ကန့်ကွက်ဆန္ဒမထုတ်နေ ကြတဲ့ မြင်းကွင်းတွေကိုလည်း မြင်တွေ့ နိုင်ပါတယ်။ ထိုင်းနိုင်ငံလည်း စွဲ ဘာသာဝင်အများစုရှိတဲ့ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖြစ်တဲ့အတွက်ကြောင့် ဘာသာသာယာ ရှိပတ်သက်ပြီး အခုလို စော်ကားခံရတာ မျိုးကို ထိုင်းပြည်သူတွေ ထပ်တူခံစား နိုင်မယ်လို့ ယုံကြည်ပါသည်။ PDF အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်းတွေလို လုပ်ရပ် တွေနဲ့ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်အဖွဲ့ တချို့ရဲ့ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ်တွေကို အနောက်နိုင်ငံက မီဒီယာတွေဖော်သွားဆို တာ လက်ခံပေးလို ရကောင်းရနိုင်ပေ မယ့် ထိုင်းမီဒီယာတွေကတော့ ကောင်းကောင်းမယုံကြည်ပါဘူး။ ထိုင်းက မြို့ အကြမ်းဖက်ဖျက် ထောင်ပို့ လုပ်နေတဲ့သူအကြောင်း TNN World Today အနေနဲ့ သတင်းတစ်ပိုင်းတက်

နိုင်ငံကောင်းမယ်လို့ အကြံပြုချင်ပါ တယ်။ PDF တွေရဲ့ အကြမ်းဖက်လုပ်ရပ် တွေနဲ့ပတ်သက်လို့ အကြမ်းဖက်ဖျ ချိင်ရာ နိုင်ငံအလိုက်အစီရင်ခံစာ ၂၀၂၅ (Country Reports on Terrorism—CRT) မှာ ဖော်ပြပြီး နောက်မှပြန်ပြုတ်သွားတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပါလိုနီဒီဂျီကရော်စ် လမ်းကြောင်းကနေ သွေ့ညံ့ခြင်းမရှိ မြန်မာနိုင်ငံမှာ ဒီနေ့ဖြစ်နေတဲ့ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခတွေဟာ ညီ ဒီနေ့ နိုင်ငံတော်တာဝန်ယူထားတဲ့ နိုင်ငံတော် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီက အာဏာ ထိန်းလို့ဆိုပြီး နိုင်ငံတော်အာဏာကို မတရားနည်းနဲ့ ရယူလို့သူတချို့နဲ့ တိုင်းရင်းသားလက်နက်ကိုင်တချို့က တံဆိပ်တပ်ကောင်းတုံကြုံပါလိမ့်မယ်။ အမှန်တော့ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခတွေ ဟာ ဒီနေ့ နိုင်ငံတော်တာဝန်ယူထား တဲ့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ကြောင့်မဟုတ်ဘဲ တပ်မတော်ကြောင့်

ပေါ်ပေါက်လာခဲ့တာလည်း မဟုတ်ပါဘူး။ ထိုင်းနိုင်ငံဆိုရင် ထိုင်းတစ်ဖက်တက် အာဏာထိန်းခဲ့တာ မြန်မာနိုင်ငံထက် မြစ်ဖုံရေ ပိုများပါတယ်။ မှတ်စီ သလောက်ဆိုင်ရာ ၁၂ ကြိမ်နဲ့အထက်မှာ ရှိပါတယ်။ ဒါဟာ ထိုင်းပြည်တွင်းရေး ဖြစ်တဲ့အတွက် မှားတယ်။ မှန်တယ် ပြောချရာရပါလို့ တခြားဘာအကြောင်း အရာနဲ့မှလည်း ချိတ်ဆက်မပြောလိုပါ တယ်။ ထိုင်းအစိုးရနဲ့ ထိုင်းပြည်သူတွေရဲ့ ကိစ္စပဲ ဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံအနေနဲ့ ကတော့ ထိုင်းနိုင်ငံအပေါ်အစီမံချင်ဦး ရင်ငံတွေနဲ့ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးတဲ့ကံဆံ ရေးကိုသာ အမြဲဦးတည်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါ တယ်။ မြန်မာအစိုးရအဆက်ဆက်က ရန်သူ ရန်ဘက်မရှိတဲ့ အားလုံးနဲ့ ချစ်ကြည်ရေးကို တည်ဆောက်တာ ဖြစ်ပါတယ်။

တွေကို သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိအစိုးရက မြေရှင်းပေးမယ့် ဖွဲ့စည်းပေးခြင်းပေးဒေ အရ တာဝန်ယူခဲ့တဲ့အစိုးရသာ ဖြစ်ပါ တယ်။ ပါလိုနီဒီဂျီကရော်စ်လမ်းကြောင်း ကနေ သွေ့ညံ့ခြင်းမရှိဘဲ ပြန်လည် လျှောက်လှမ်းနိုင်ရေး ဖော်ဆောင်ပေးနေ မြင်းသာ ဖြစ်ပါတယ်။ နိုင်ငံရေးအရ အယူအဆ မတူသူတွေကိုလည်း နိုင်ငံရေး ပြဿနာကို နိုင်ငံရေးနည်းနဲ့ မြေရှင်းဖို့ လည်း အကြံပြုထုတ်ဖော်ပြောဆို ထားပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ မြင်းချမ်းရေးဝါဒ် အမြဲပုံသေကြောင်းလည်း ထပ်စီမံ တလလဲ ပြောထားခဲ့ပြီးဖြစ်ပါတယ်။ လက်နက်ကိုင်မမြေရှင်းတဲ့ နည်းလမ်းဟာ နှစ် ၆၀ ကျော်ကာလ မြန်မာ့သမိုင်းက သက်ဆိုင်ခဲ့ပြီးဖြစ်သလို များမပျက် မခတ် ကမ္ဘာ့အခြေအနေတွေကလည်း နိုင်ငံသေပြန်နေပါတယ်။

**Yellow Journalism မဖြစ်စေချင်**  
မီဒီယာတွေအနေနဲ့လည်း ပဋိပက္ခ ဖြစ်စဉ်တွေကို သတင်းရေးသားရာမှာ အထူးသတိထားသင့်ပါတယ်။ ပဋိပက္ခ ဖြစ်စဉ်တစ်ခုအပေါ် ဘက်ပေါင်းစုံက စွဲစွဲလေ့ရှိပြီး တံကျဆိုင်လိုတဲ့ သတင်းအရေး အကြမ်းဖျက်စေနေလှည့်ပြီး မြင်းချမ်းရေးကို ဦးကည်တဲ့ တင်ဆက်မှုမျိုး၊ ဖျာတံ တွေထောက်ရာမှာပါဝင်တဲ့ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒုတိယဝန်ကြီးချုပ်နဲ့ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးက နိုင်ငံတော် အရေးရဲ့ မြင်းချမ်းရေး ဖွဲ့ပြီးတိုးတက် ရေးနဲ့ ဒီဂျစ်ကရော်စ်ဖော်ဆောင်ရေးအတွက် ကြိုးပမ်းနေတဲ့နည်း ခြမ်းစာနိုင်ငံရဲ့ လက်ရှိဖြစ်ပေါ် တိုးတက်မှုအခြေအနေ တွေကို ရှင်းလင်းပြောကြားဖို့ ဖြစ်ပါ တယ်။  
ဒီနေ့ နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေး ကောင်စီအစိုးရဆိုတာ ၂၀၂၄ ပြည့်နှစ် အထူးထွေးထွေးတာကိုပဲမှာ မိမသမာမှ

“အခု မြောက်ပိုင်းသုံးပွဲလိုပြန်နေတဲ့ အဖွဲ့တွေဟာ မူးယစ်ဆေးဝါးရောင်းဝယ်ခြင်းကနေ ဝင်ငွေ အများအပြားရပြီး လက်နက်ဝယ် လူမှု၊ အင်အားတည်ဆောက်ခဲ့ကြတဲ့ အဖွဲ့တွေဖြစ်တယ်ဆိုတာ ကို TNN World Today မသိဘဲမနေလောက်ပါဘူး။ ဒီနေ့ မြန်မာနိုင်ငံမှာဖြစ်နေတဲ့ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခတွေအကြောင်း ပြောမယ်ဆိုရင် နိုင်ငံတော်အစိုးရက အကြမ်းဖက်အဖွဲ့အစည်း အဖြစ် ကြေညာခြင်းခံထားရတဲ့ NUG ရဲ့ ကာကွယ်ရေးဝန်ကြီးဆိုသူ အခု ဘယ်မှာနေနဲ့လဲ။ နှစ်သစ်ကူးညစ်ညမ်းမှာ အိမ်အပြင်ထွက်ပြီး အရက်ဝယ်လို့ ရဲက ဒတ်ရိုက်ခံရတာ ဘယ်နိုင်ငံမှာလဲ ဆိုတဲ့အကြောင်း သတင်းရဲ့ အနောက်ဆုံးမှာ ထည့်ပြောလိုက်ရင် ပိုမကောင်းဘူးလားလို့ TNN World Today ကို မေးခွန်းတစ်ခုထုတ်ချင်ပါတယ်။ ဒီမေးခွန်းဟာ TNN World Today အတွက် အမှန်အတိုင်းပြောရင် ခက်ခဲမယ်မေးခွန်းတစ်ခု မဟုတ်လောက်ပါဘူး။”

**ပျဉ်းမနားမြို့နယ်ရှိ ၂၀၂၃ - ၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် ပညာရေးစုံညီပွဲတော် ကျင်းပ**

ပျဉ်းမနား ဇန်နဝါရီ ၂၆  
နေပြည်တော် ပျဉ်းမနားမြို့နယ်ရှိ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် ပညာရေး စုံညီပွဲတော်ကို ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်က ရွာကောက် မူလတန်းလွန်ကျောင်း၌ ကျင်းပသည်။  
အခမ်းအနားတွင် ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီး ဒေါ်ရီနီဂျီက အမှာ စကား ပြောကြားပြီး ကျောင်းအကြီးတော်ဆောင်အဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ မြန်မာ အလင်းသတင်းထောက် ဆောင်းပါးရှင်စာရေးဆရာ ဦးဇော်မျိုးနိုင်က ပညာရေးစုံညီ ပွဲတော်ကျင်းပခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြား သွား၍ ထို့နောက် K.G မှ Grade-7 အထိ အားကစားထူးချွန်ဆု စာပေ ထူးချွန်ဆုရရှိသူများအား ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီးနှင့် ကျောင်းအကြီး တော်ဆောင်အဖွဲ့ဝင်များ တာဝန်ရှိသူများက ဆုများချီးမြှင့်ပေးအပ်ပြီး



ကျောင်းသား ကျောင်းသူများက ဆုများဖြင့် ရှေးမြေတင်ဆက်ခဲ့ ကြသည်။

**ဇွန်နဝါရီမြို့နယ်ရှိ ၂၀၂၃ - ၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် ပညာရေးစုံညီပွဲတော် ကျင်းပ**

နေပြည်တော် ဇွန်နဝါရီ ၂၆  
နေပြည်တော် မြေခံရီမြို့နယ်ရှိ ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာသင်နှစ် ပညာရေး စုံညီပွဲတော်ကို ဇွန်နဝါရီ တတိယပတ်အတွင်းက အထက (၁၄) ကျောင်း၌ ကျင်းပရာ နေပြည်တော်ပညာရေးညွှန်ကြားရေး မှူးရုံးမှ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ကျောင်းမှူး ဦးကြာညိုက အမှာစကား ပြောကြားပြီး နှီးပညာရေးမှူး ဆရာကြီးဦးဝင်းနိုင်က ပညာရေး စုံညီပွဲကျင်းပခြင်းနှင့် ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။ အခမ်းအနား၌ ခရီး မြို့နယ် စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များ ဆရာ ဆရာမများ၊ ဆရာကျောင်းသား ကျောင်းသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ မင်းမင်းလတ် (ရူမေဇာ)

**အင်းစိန်မြို့နယ်ရှိ (၇၇) နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့အကြိုပြုပွဲများကျင်းပ**

ရန်ကင်း ဇန်နဝါရီ ၂၆  
အင်းစိန်မြို့နယ်ရှိ ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန (အင်းစိန်မြို့နယ်)နှင့် မြို့နယ်အခြေခံပညာဦးစီးဌာနတို့ ပူးပေါင်းပြီး (၇၇)နှစ်မြောက် ပြည်ထောင်စုနေ့ကို ကျင်းပရခြင်း ကြိုဆိုရာကြောင့် ပြည်ထောင်စုနေ့နှင့် စာပေဟောပြောပွဲနှင့် ပြည်ပွဲများကို ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်က ခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့် ဖြည့်သွင်းရေးဦးစီးဌာန လူထုအခြေပြု ဗဟိုဌာနအစည်းအဝေးခန်းမ၌ ပြုလုပ်သည်။  
အခမ်းအနားတွင် မြို့နယ်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ အဖွဲ့ဝင် (၂)ဦးကြိုညွှန်က အမှာစကားပြောကြားပြီး ခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့် ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာန

**တိုက်ကြီးခရိုင် ပညာရေးစုံညီပွဲတော်နှင့် ပညာရည်ချွန်ဆု ချီးမြှင့်ပွဲကျင်းပ**

ရန်ကင်း ဇန်နဝါရီ ၂၆  
ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး တိုက်ကြီး ခရိုင်အဆင့် ၂၀၂၃-၂၀၂၄ ပညာ သင်နှစ် ပညာရေးစုံညီပွဲတော်နှင့် ပညာရည်ချွန် ဆု ချီးမြှင့်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ တတိယပတ်အတွင်းက တိုက်ကြီးမြို့နယ်၊ ခရိုင်ပညာရေးမှူး ရုံးရှေ့တွင် ကျင်းပသည်။  
အခမ်းအနားကို ခရိုင်စီမံ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကြာညို နှင့် တာဝန်ရှိသူများက မကြိုမြတ် ဖွင့်လှစ်ပေးကြပြီးနောက် ခရိုင်



ပညာရေးမှူးရုံးရှိ ပညာရေးမှူး ရရှိကြသည့် ကျောင်းသား ကျောင်း ကို ဆက်လက်ကျင်းပရာ ခရိုင် ဆုများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကြသည်။ မြို့နယ် (ပြန်/ဆက်)



### အိန္ဒိယနှင့် ပြင်သစ်နှစ်နိုင်ငံအကြား မဟာဗျူဟာမြောက် မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေးမြှင့်တင်ရန် သဘောတူ

နယူးဒေလီ ဇန်နဝါရီ ၂၆  
အိန္ဒိယနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် နာရန်ဒြာမိုဒီနှင့် ပြင်သစ်နိုင်ငံသမ္မတ အီမန်ရှူးရယ် မက်ဆရူးတို့သည် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်က ကျင်းပခဲ့သည့် နှစ်နိုင်ငံထိပ်သီးအစည်းအဝေးတွင် နှစ်နိုင်ငံအကြား မဟာဗျူဟာမြောက် မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေးကို မြှင့်တင်ရန် သဘောတူညီခဲ့ကြသည်။

ဝန်ကြီးချုပ် မိုဒီသည် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ သမိုင်းဝင် ဖြူတော်ဂျင်ပါရီတွင် သမ္မတမက်ဆရူးကို လက်ခံတွေ့ဆုံခဲ့ပြီး ကာကွယ်ရေးစနစ်များ ပေးပို့ပေးဆောင်ရွက်ရေး လမ်းပြမြေပုံကို သဘောတူခဲ့ကြသည်။ အပြင် အင်ဒို-ပစိဖိတ်ဒေသတွင်း လုံခြုံရေးပေးပို့ပေးဆောင်ရွက်မှုကိုလည်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။ ထို့ပြင်

၎င်းတို့နှစ်ဦးသည် ယီမင်၏ ဟူသီသူပန်များက ကုန်သွယ်ရေးသင်္ဘောများကို တိုက်ခိုက်ပြီး ကမ္ဘာလုံးဆိုင်ရာ ထောက်ပံ့ရေးကြီးဆက်များကို နှောင့်ယှက်နေမှုနှင့်ပတ်သက်သည့် ပင်လယ်ဖိလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကိုလည်း ဆွေးနွေးခဲ့ကြသည်။

ပြင်သစ်နိုင်ငံသည် အိန္ဒိယနိုင်ငံ၏ အနီးကပ်မဟာဗျူဟာမြောက် မိတ်ဖက်နိုင်ငံဖြစ်လာပြီး နယူးဒေလီက ၎င်းတို့၏ လေယာဉ်တင်သင်္ဘောအတွက် ရာမယ်လ်တိုက်လေယာဉ် ၂၆ စင်း ဝယ်ယူရန် ကြိုးပမ်းလျှောက်ရှိကာ ပြင်သစ်နိုင်ငံကလည်း အိန္ဒိယနိုင်ငံသို့ ရေငုံသင်္ဘောများ ထပ်မံရောင်းချရန် ဆန္ဒရှိနေကြောင်း သိရသည်။

အင်ဒိုအိတ်ချီက



ပြင်သစ်နိုင်ငံ သမ္မတ အီမန်ရှူးရယ်နှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် နာရန်ဒြာမိုဒီ။

### ယခုနှစ်တွင် ဗီယက်နမ် ရေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍမှ ခရီးသည် ၈၄ သန်းကျော်ကို ဝန်ဆောင်မှုပေးမည်

ဟနွိုင် ဇန်နဝါရီ ၂၆  
ဗီယက်နမ်၏ရေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍက ယခုနှစ်တွင် ခရီးသည် ၈၄ သန်း ၂ သန်းခန့်ကို ဝန်ဆောင်မှုပေးနိုင်ရန် မျှော်မှန်းထားကြောင်း တာဝန်ရှိထားပြီး ၂၀၂၃ ခုနှစ်ထက် ၁၅ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ကိုစပ်-၅၅ ကပ်ရောက်ဖြစ်ပွားခဲ့သည့် ၂၀၁၉ ခုနှစ်ထက် ၈ ရာခိုင်နှုန်း တိုးလာမည်ဟု ဗီယက်နမ်မြို့ပြ လေကြောင်းနှင့် ၂၀၁၉ ခုနှစ်တို့နှင့် နှိုင်းယှဉ်ပြီး ရက်တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

ပြန်လည်ကောင်းမွန်လာမည်အရာ-ပစိဖိတ်ဒေသ၏အပြေသဘောဆောင်သောလမ်းကြောင်း

နှင့် နီးကပ်စွာဆက်စပ်နေသည့် ရှေးကွက်သည် ၂၀၂၄ ခုနှစ် နှောင်းပိုင်းတွင် အပြည့်အဝပြန်လည်ကောင်းမွန်လာမည်ဟု ခန့်မှန်းထားကြောင်း တာဝန်ရှိသူများက ပြောကြားခဲ့သည်။

နိုင်ငံတကာရန်ပုံငွေနှင့် ဗီယက်နမ်မြို့ပြ လေကြောင်းနှင့် ၂၀၁၉ ခုနှစ်တို့နှင့် နှိုင်းယှဉ်ပြီး ရက်တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။

ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၏ရေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍသည် ၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် ခရီးသည် ၇၄ သန်းကို ဝန်ဆောင်မှုပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ၂၀၂၂ ခုနှစ်နှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက ၃၄ သန်း ၅ ရာခိုင်နှုန်း တိုးလာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဆင်ဟွာ

တွင် ကုန်စည်တန်ဖိုန် ၁ ဒသမ ဘီလီယံခန့်ရှိပြီး ဝန်ဆောင်မှုပေးနိုင်မည်ဖြစ်ပြီး တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ် ၈ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်း တိုးလာပြီး ၂၀၁၉ ခုနှစ်က ကုန်ကုန်များ၏ ငွေ ၂၅ သန်း ၂ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် ညီမျှသည်ဟု အာဆာတင်များက ဆိုသည်။

ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၏ရေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးကဏ္ဍသည် ၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင် ခရီးသည် ၇၄ သန်းကို ဝန်ဆောင်မှုပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ၂၀၂၂ ခုနှစ်နှင့် နှိုင်းယှဉ်ပါက ၃၄ သန်း ၅ ရာခိုင်နှုန်း တိုးလာခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဆင်ဟွာ



### ဂျပန်နိုင်ငံ၌ ပြည်ပအလုပ်သမားဦးရေ နှစ်သန်းကျော်အထိရှိလာ

တိုကျို ဇန်နဝါရီ ၂၆  
ဂျပန်နိုင်ငံ၌ ၂၀၂၃ ခုနှစ် အောက်တိုဘာလအထိ ပြည်ပအလုပ်သမားဦးရေ နှစ်သန်းကျော်အထိ ရောက်ရှိလာခဲ့ကြောင်း ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက်က အစိုးရ၏ ထုတ်ပြန်ချက်များအရ သိရပြီး သက်ကြီးရွယ်အို များပြားလာမှုကြောင့် ပြည်တွင်း အလုပ်သမားရှားပါးမှုကို ရင်ဆိုင်နေရကြောင်း ဖော်ပြထားသည်။

ပြီးခဲ့သည့်နှစ် အောက်တိုဘာလကုန်အထိ ပြည်ပအလုပ်သမားဦးရေ ၂၀၄၈၆၅၅ ဦး အထိ ဖြစ်ခဲ့ပြီး တစ်ရက်ရှိခဲ့ပြီး ယခင်နှစ်ထက် ၂၅၀၉၅၀ (၁၂ ဒသမ ရာခိုင်နှုန်း) အထိ တိုးလာကြောင်း အလုပ်သမားဝန်ကြီးဌာနက ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်လိုက်သည်။ နိုင်ငံအလိုက် လုပ်သားဦးရေ အားဖြင့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံသား ၅၄၈၆၅ ဦး၊ တရုတ်နိုင်ငံသား ၃၉၇၅၀၈ ဦးနှင့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံသား ၂၆၅၈၆၅ ဦးရှိပြီး အင်ဒိုနီးရှား အလုပ်သမားဦးရေမှာ ၅၆ ရာခိုင်နှုန်းရှိသဖြင့် တစ်နှစ်ထက်တစ်နှစ်

တိုးတက်မှုနှုန်းအမြင့်ဆုံးဖြစ်ကာ မြန်မာနိုင်ငံမှ ၄၅၉ ဒသမ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် နီပေါနိုင်ငံမှ ၂၁၅ ဒသမ ၂ ရာခိုင်နှုန်းရှိသည်။

ဂျပန်နိုင်ငံတွင် အလုပ်လုပ်နိုင်သော အသက်အရွယ် လူဦးရေနှင့်ပေးနေချိန်တွင် လုပ်ငန်းများ လုပ်ကိုင်ရန်အတွက် ပြည်ပအလုပ်သမားများကို စွဲဆောင်ထားနေရသောကြောင့် လုပ်ငန်းခွင်များတွင် နိုင်ငံခြားသား လုပ်သားဦးရေ ၆ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်း ဖြစ်တက်လာခဲ့သည်။ နောက်ဆုံး ထုတ်ပြန်သည့်အစည်းအဝေးများအရ ကုန်ထုတ်လုပ်မှုကဏ္ဍတွင် နိုင်ငံခြားလုပ်သားဦးရေအများဆုံးဖြစ်ပြီး ယင်း၏နောက်တွင် ဝန်ဆောင်မှုနှင့်လက်လီ လုပ်ငန်းတို့လည်း ပါဝင်သည်။ တိုကျိုမြို့တွင် နိုင်ငံခြားသား အလုပ်သမားဦးရေအများဆုံး ၅၄၂၉၅ ဦးရှိပြီး ဂျပန်အလယ်ပိုင်းရှိ အဆိုတော်စီရင်စတင် ၂၀၀၅၅ ဦးနှင့် နိုင်ငံအောက်ဘက်ရှိ ဆိုဆကာစီရင်စတင် လူ ၁၆၅၈၆၅ ဦး ရှိသည်။ ဆင်ဟွာ

အင်ဒိုအိတ်ချီက



### ကမ္ဘောဒီးယား၌ ကြက်ငှက်တုပ်ကွေးရောဂါကူးစက်ခံရမှုတစ်ဦး တွေ့ရှိ

ဖနောပင် ဇန်နဝါရီ ၂၆  
ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံအရှေ့တောင်ပိုင်း ပရေနန်းဂျီပြည်နယ်မှ အသက်သုံးနှစ်ခန့်အရွယ် ကလေးငယ်တစ်ဦးတွင် ကြက်ငှက်တုပ်ကွေးရောဂါ H5N1 ကူးစက်ခံထားရကြောင်း ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနက ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်ထားသည်။

ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံ ပြည်သူ့ကျန်းမာရေးအဖွဲ့အစည်းနှင့် ကမ္ဘောဒီးယားစီမံခန့်ခွဲမှုဥပဒေဆိုင်ရာအဖွဲ့အစည်းတို့က အဆိုပါကလေးငယ်ကို ကြက်ငှက်တုပ်ကွေးရောဂါ (H5N1) ရောဂါပိုးတွေ့ရှိကြောင်း ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်က အတည်ပြုခဲ့ပြီး အဆိုပါလူနာသည် လက်ရှိတွင် အထူးကြပ်မတ်ကာသင်္ဘောဆိုင်၌ ကုသမှုခံယူနေကြောင်း ဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်သည်။ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ ကျွမ်းကျင်သူများပါဝင်သည့် အဖွဲ့တစ်ဖွဲ့သည် ရောဂါပိုးကူးစက်ခြင်း၏ အရင်းအမြစ်ကို စုံစမ်းစစ်ဆေးပြီး ရုပ်သွာအတွင်း ကူးစက်ပျံ့နှံ့မှုမှ ကာကွယ်ရန်အတွက် သာယလီလူသွယ် ထိတွေ့မှုနှင့် ထိတွေ့မှုသူများကို စစ်ဆေးလျက်ရှိသည်။

စုံစမ်းမှုများအရ လူနာသည် ၁၀ ရက်ခန့်က ရွာနှင့် ၎င်း၏အိမ်အနီးဘဝစ်ဂိုက်တွင် ကြက်နှင့်ဘဲများ သေဆုံးခဲ့ကြောင်း ဝန်ကြီးဌာနက ပြောသည်။ ကမ္ဘောဒီးယားနိုင်ငံတွင် ၂၀၁၉ ခုနှစ်မှ ယနေ့အထိ H5N1 တုပ်ကွေးရောဂါ ဖြစ်ပွားသူ ၆၃ ဦးရှိပြီး သေဆုံးသူ ၄၁ ဦးရှိကြောင်း ဝန်ကြီးဌာန၏ ထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။ ဆင်ဟွာ

ဘန်ကောက် ဇန်နဝါရီ ၂၆  
ထိုင်းနိုင်ငံ၏ ပို့ကုန်ကဏ္ဍသည် ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် ငါးလမြောက် ဆက်တိုက်တိုးတက်သော်လည်း စိုက်ပျိုးရေးစက်မှုလုပ်ငန်းနှင့် စက်မှုထုတ်ကုန်များ တင်ပို့ရေးပစ္စည်း နှစ်ခုစလုံးတွင် တိုးတက်မှုနှေးကွေးသွားကြောင်း ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်သည့် တရားဝင်အချက်အလက်စုံစမ်းမှုက ဖော်ပြသည်။

ထိုင်းနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးတိုးတက်မှုအတွက် အဓိကမောင်းနှင်အားဖြစ်သည့် ပို့ကုန်သည် ယခင်နှစ်အစောပိုင်းကထက် ၄ ဒသမ ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့ပြီး နိုဝင်ဘာလတွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂

### ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလအတွင်း ထိုင်းနိုင်ငံပို့ကုန် ၄ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်း တိုးလာ

ဘန်ကောက် ဇန်နဝါရီ ၂၆  
ထိုင်းနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးကဏ္ဍသည် ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် ငါးလမြောက် ဆက်တိုက်တိုးတက်သော်လည်း စိုက်ပျိုးရေးစက်မှုလုပ်ငန်းနှင့် စက်မှုထုတ်ကုန်များ တင်ပို့ရေးပစ္စည်း နှစ်ခုစလုံးတွင် တိုးတက်မှုနှေးကွေးသွားကြောင်း ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက်တွင် ထုတ်ပြန်သည့် တရားဝင်အချက်အလက်စုံစမ်းမှုက ဖော်ပြသည်။

ထိုင်းနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးတိုးတက်မှုအတွက် အဓိကမောင်းနှင်အားဖြစ်သည့် ပို့ကုန်သည် ယခင်နှစ်အစောပိုင်းကထက် ၄ ဒသမ ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့ပြီး နိုဝင်ဘာလတွင် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂

ဘီလီယံခန့်အထိ တိုးလာခဲ့ကြောင်း စီးပွားရေးနှင့် ကုသရေးဌာနက ထုတ်ပြန်သည်။

ထိုင်းနိုင်ငံ၏ စီးပွားရေးကဏ္ဍသည် ၂၀၂၃ ခုနှစ် ဒီဇင်ဘာလတွင် ၈ ဒသမ ၇ ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းသွားကြောင်း အချက်အလက်စုံစမ်းမှုက ဖော်ပြသည်။

ဖော်ဇာတီဘာဗန်နှင့် အီလက်ထရိုနစ် နှစ်ခုထုတ်ကုန်များ တိုးတက်မှုမြင့်တင်မှုကြောင့် ယခင်နှစ်တွင် ၄ ဒသမ ၈ ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်ခဲ့မှုနှင့်အတူ စက်မှုထုတ်ကုန်များ တင်ပို့ရေးပစ္စည်းသည် ယခင်နှစ်

ထက် ၅ ရာခိုင်နှုန်း မြင့်တက်လာခဲ့သည်။ ကုန်ကုန်အချက်အလက်များအရ ထိုင်းနိုင်ငံ၏ သွင်းကုန်သည် ဒီဇင်ဘာလတွင် ယခင်နှစ်ထက် ၃ ဒသမ ၁ ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းသွားပြီး ကုန်သွယ်မှုငွေ ကန်ဒေါ်လာ ၉၅ ဒသမ ၈ သန်းရှိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ၂၀၂၃ ခုနှစ် တစ်နှစ်လုံးအတွက် ထိုင်းနိုင်ငံ၏ ပို့ကုန်သည် အစောပိုင်းနှစ်ထက် ၁ ဒသမ ၀ ရာခိုင်နှုန်းနှင့် သွင်းကုန် ၃ ဒသမ ၈ ရာခိုင်နှုန်း ကျဆင်းသော်လည်း ကုန်သွယ်မှုငွေ အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၅ ဒသမ ၁၇ ဘီလီယံရှိကြောင်း ဝန်ကြီးဌာနက ထုတ်ပြန်သည်။ ဆင်ဟွာ

# (၅၂) ကြိမ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ သုတေသနညီလာခံနောက်ဆုံးနေ့ ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၆  
ကျန်းမာရေးဝန်ကြီးဌာနမှ ကြီးမှူးကျင်းပသော “(၅၂) ကြိမ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ သုတေသနညီလာခံ” (နောက်ဆုံးနေ့) ကို ယနေ့တွင် ရန်ကင်းမြို့၊ ဒဂုံမြို့နယ် အမှတ် - ၅၇ ဇီဝကလမ်းရှိ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန(ရုံးချုပ်)၌ ကျင်းပသည်။

နံနက်ပိုင်းတွင် သဘာဝတိရစ္ဆာန်အဖွဲ့ ကျန်းမာရေး ဝန်ကြီးဌာနမှ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး (ပြီးခါး) ပါမောက္ခ ဒေါက်တာ ဖေသက်ခင်၊ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနချုပ် ဌာနမှ လူပုဂ္ဂိုလ်များ၊ သုတေသနစစ်သင်ပုဂ္ဂိုလ်များ ကျင့်ဝတ်ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ ခင်သက်ခေ တို့က ဆောင်ရွက်၍ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာသုတေသန များ ဆောင်ရွက်ရာတွင် သုတေသီတို့အတွက် အရေးကြီးသည့် အလေးထားကျင့်သုံးရမည့် သုတေသန ကျင့်ဝတ်များကို မီးမောင်းထိုးပြနိုင်ရေးအတွက် “(၅၂) ကြိမ်မြောက် မြန်မာနိုင်ငံကျန်းမာရေးဆိုင်ရာ သုတေသနညီလာခံ” ၏ အဓိကသုတေသနဦးစီးဌာန ချုပ်ဆောင်စဉ်(Theme) ဖြစ်သည့် “နိုင်းမာပြီ” သုတေသနကျင့်ဝတ်နှင့် ပြည့်စုံသောသုတေသနကျင့်ဝတ်များကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ကြပါမူ Enhancing Research Integrity and Research Ethics” ဖြင့် ပညာရပ်ဆိုင်ရာ ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းပြုသည်။

ယင်းစဉ်အစပထမပွဲတွင် ဆေးတက္ကသိုလ်(၂) မှ ပါမောက္ခ/ဌာနမှူး ပါမောက္ခစော်စောဦးကျော် “သုတေသန၏ တောင်းကျိုးဆုံးရှုံးမှုကို သုံးသပ်ခြင်း” နှင့် ထိခိုက်လွယ်သောလူအုပ်များကို အကာအရံပေးခြင်း” အစားအသောက်နှင့် ဆေးဝါးကွပ်ကဲရေး ဦးစီးဌာန(ရန်ကင်းမြို့) ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာ မင်းဝင်းက “သုတေသနတွင်ဝါဒစုံရန် သဘာဝကျ စွန့်ပြစ်ချက်ပုံစံများ” ဆေးတက္ကသိုလ်(၁)မှ ဒုတိယ ပါမောက္ခချုပ် ပါမောက္ခ ခင်မာမြင့်က “သုတေသန ဆိုင်ရာနည်းလမ်း” ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနမှ သုတေသနမှူး ဒေါက်တာကျော်လွင်စိုးက “သုတေသန အချက်အလက်ဆိုင်ရာကျင့်ဝတ်များ” နှင့် ပြည့်သူ ကျန်းမာရေးဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဒေါက်တာ တိုးသီရိအောင်က “ပြည့်သူ ကျန်းမာရေးဆိုင်ရာဝါဒစုံရန် သုတေသနများဆောင်ရွက်ရာတွင် ရင်ဆိုင်ကြုံတွေ့ရသည့် သုတေသနကျင့်ဝတ်ဆိုင်ရာအခက်အခဲများ” တို့ကို ဆွေးနွေးပြောကြားသည်။

ပညာရပ်ဆိုင်ရာနည်းပညာပညာပို့ပွဲတွင် ဝါရင့် သုတေသနကျင့်ဝတ်ဆိုင်ရာ ပညာရှင်များက သုတေသနကျင့်ဝတ်ဆိုင်ရာ နည်းပညာများကို ဆွေးနွေး တင်ပြအတွေ့အကြုံဖြေလှယ်ခဲ့ကြသည်။

အဆိုပါ နည်းပညာပို့ပွဲကြီးကို ဆောင်ရွက်ရာတွင် ညီလာခံဝင်ပုဂ္ဂိုလ်အား အကျဉ်းချုပ် ဆက်လက်ကျင်းပရာ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ စော်သန်းထွန်းက ဝမ်းမြောက်စွာပြောကြားသည်။

ညီလာခံဝင်ပုဂ္ဂိုလ်အား ဆေးသုတေသန ညီလာခံအတွက် အကျဉ်းချုပ် ဆက်လက်ကျင်းပရာ ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ စော်သန်းထွန်းက ဝမ်းမြောက်စွာပြောကြားသည်။



ပြင်ပမှအဖွဲ့ဝင်များ သုတေသနစာတမ်းကလေးများကို အကောင်းဆုံးအသုံးပြုသောစာတမ်း ဒုတိယဆုကို ဆေးသုတေသနဦးစီးဌာနမှ ဒေါက်တာ ဆောင်ကျော်ကျော်နှင့် အဖွဲ့က “၂၀၁၈ ခု၊ ၂၀၂၃ ခုအထိ မြေလေ့မြေတွင် ဖြစ်ပွားခဲ့သော သွေးလွန်ရောင်စွမ်းရင်းရပ်စ် ရောဂါပိုး၏ မျိုးဗီဇများကို လေ့လာမှု အကောင်းဆုံးအဖွဲ့အား အခြေအခေါ် ရောဂါပိုးထုတ်ဖော်ရေးအဖွဲ့များကို လေ့လာခြင်း” သုတေသနစာတမ်းကလေးများကို ရရှိသည်။

အကောင်းဆုံးကျန်းမာရေးစနစ် သုတေသနစာတမ်းပထမဆုကို လူထုအခြေပြု ကိုစစ် - ၁၉ သုတေသနအဖွဲ့က “မြန်မာနိုင်ငံ ရန်ကင်းမြို့နယ်တွင် တိုင်းဒေသကြီးများတွင် ကိုစစ်-၁၉ ရောဂါကူးကျွင်း ဆေးထိုးနှံထားမှုနှင့် ယင်းနှံထက်သန်သည့်အကြောင်း အရများကို ပြည့်သူလူထုအခြေပြုလေ့လာခြင်း” သုတေသနစာတမ်းကလေးများကို ရရှိသည်။ အကောင်းဆုံးကျန်းမာရေးစနစ် သုတေသနစာတမ်းဒုတိယဆုကို သူနာပြုတက္ကသိုလ် (မန္တလေး)မှ ဒေါ်အိအိမှန်နှင့် အဖွဲ့က “မန္တလေးပြည်သူ့ဆေးရုံကြီးရှိ ရောဂါကွပ်ကဲရေးနှင့် သက်ဆိုင်သော အခြေအခေါ်နှင့် သူနာပြု များ၏ ကိုယ်ကျင့်စာရင်းစာတမ်းနှင့် မွေးလေ့လာ ဆန်းစစ်ခြင်း” သုတေသနစာတမ်းကလေးများကို ရရှိသည်။ အကောင်းဆုံးကျန်းမာရေးစနစ် သုတေသနစာတမ်း တတိယဆုကို ဆေးတက္ကသိုလ်(၁)မှ ဒေါက်တာ နန်းလှစုစောနှင့် အဖွဲ့က “ဗဟိုအမျိုးသမီးဆေးရုံ ရန်ကင်းမြို့ လာရောက်ပြသသော ကလေးရုဂ္ဂစိုက်ခံ သော အမျိုးသမီးများတွင် မျိုးပျံခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်သော ဗဟုပညာ ခံယူရောက်သောစာတမ်းနှင့် ထိုရောဂါအတွက် ကုသမှုပုံစံပေးပို့ပေးမှုအကျိုးများကို လေ့လာခြင်း” သုတေသနစာတမ်းကလေးများကို ရရှိသည်။

အကောင်းဆုံးကျန်းမာရေးစနစ် သုတေသနစာတမ်း တတိယဆုကို ဆေးတက္ကသိုလ်(၁)မှ ဒေါက်တာ နန်းလှစုစောနှင့် အဖွဲ့က “ဗဟိုအမျိုးသမီးဆေးရုံ ရန်ကင်းမြို့ လာရောက်ပြသသော ကလေးရုဂ္ဂစိုက်ခံ သော အမျိုးသမီးများတွင် မျိုးပျံခြင်းနှင့် သက်ဆိုင်သော ဗဟုပညာ ခံယူရောက်သောစာတမ်းနှင့် ထိုရောဂါအတွက် ကုသမှုပုံစံပေးပို့ပေးမှုအကျိုးများကို လေ့လာခြင်း” သုတေသနစာတမ်းကလေးများကို ရရှိသည်။

## သမဝါယမစာရင်းရေးမှူး စာရင်းကိုင်သက်မွေးပညာသင်တန်းကျောင်း

ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် လုပ်ငန်းရှင်များတွေ့ဆုံ တောင်းကြီး ဇန်နဝါရီ ၂၆



ကျောင်းသား ကျောင်းသူများနှင့် လုပ်ငန်းရှင်များတွေ့ဆုံ တောင်းကြီး ဇန်နဝါရီ ၂၆

မလိုင် ဇန်နဝါရီ ၂၆

မလိုင် ဇန်နဝါရီ ၂၆

## လယ်ယာမြေပဒေအစာချုပ်စာတမ်းများ မှတ်ပုံတင်ခြင်းဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေး

ပျဉ်းမနား ဇန်နဝါရီ ၂၆

လယ်ယာမြေပိုင်ဆိုင်မှုနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာနက ကြီးမှူး၍ စာရင်းအင်းအဖွဲ့အစည်း ပြည်ပမှန်ကန်ရေးနှင့် လယ်ယာမြေပဒေအစာချုပ်စာတမ်းများ မှတ်ပုံတင်ခြင်းဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက်နေ့တွင် ပျဉ်းမနားမြို့ မြေပိုင်ဆိုင်မှုနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန ရုံးအတွင်း၌ သီးနှံအထွက်နှုန်း အကဲဖြတ်စင်တာ၌ ကျင်းပသည်။

ဆွေးနွေးပွဲတွင် လယ်ယာမြေပိုင်ဆိုင်မှုနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာဝင်းလွင်က မိမိတို့ဌာနအနေဖြင့် မြေသစ်စာတမ်းထုတ်ဖော်ရေး မြေယာစီမံခန့်ခွဲရေး သီးနှံစိုက်ပျိုး ထုတ်လုပ်မှုဆိုင်ရာစာရင်းများ ပြုစုထုတ်ပြန်ရေးလုပ်ငန်းများကို တာဝန်ယူဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း ပြောကြားသည်။

အဆိုပါအလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲတွင် သီးနှံစိုက်ပျိုးထုတ်လုပ်မှုနှင့် မြေအသုံးချဆိုင်ရာစာရင်းများ ကောက်ယူပြုစုရာတွင် မြေပိုင်ဆိုင်မှုနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာန အဖွဲ့ ညွှန်ကြားချက်များအပေါ် အခြေခံဆောင်ရွက်ရန်ရန်နှင့် လယ်ယာမြေပိုင်ဆိုင်မှုပေးအပ်မှုများ ညွှန်ကြားချက်များ တည်ဆဲ ပြဋ္ဌာန်းချက်များအပေါ် ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ စာချုပ်စာတမ်းများ မှတ်ပုံတင်ပေးရာတွင် လိုက်နာရမည့် လုပ်ငန်းစဉ်၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို ဆွေးနွေးပြောဆိုပြီး လယ်ယာမြေပိုင်ဆိုင်မှုနှင့် စာရင်းအင်းဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးမျိုးဦးနှင့် နေပြည်တော်၊ ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီးနှင့် မကွေးတိုင်းဒေသကြီးတို့မှ အရာထမ်းအဖွဲ့ဝင်များ ၁၅ ဦး တက်ရောက်ကြောင်း သိရသည်။ မျိုးသိပေ (ပြန်/ဆက်)

ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့ အခြေအနေများ နှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

အဆိုပါလမ်းစဉ် တိုင်းဒေသကြီး၊ ဝေဟင်ဒရင်းနှင့်ပြန်ရန်ပုံငွေ ကျပ် ၁၀၀ သေ ရာ သန်းဖြင့် အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး လမ်းစဉ်အရ ၀၄ (ဝ/၄) မိုင်ရှိတာ တင်ပါ

အောင်မြင်ခဲ့သည့် MTK Global Engineering ကုမ္ပဏီတို့က တာဝန်ယူ ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်း ဖြစ်သည်။

ယခုအခါ လမ်းနှင့်လုပ်ငန်းစဉ် ဘုံဖြင့် ကျေးရွာအုပ်စု လေးအုပ်စု ကျော် ၅၀၀ ရှိ ရှိသော ပြည်သူများ၏ လူမှုစီးပွားဘဝမှာလည်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လာမည်ဖြစ်သည်။

ပြေထူး(မလိုင်)

**ဝေါမြို့နယ်ရှိ ဒေသခံပြည်သူ ၈၀ ကျော်ကို လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဖမ်းဆီးပြီး တံတားတစ်စင်းကိုပါ မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့ကြောင်း သတင်းတူ သတင်းများများကို လူမှု့ကွန်ရက်ပေါ်တွင် မဟုတ်မမှန်ရေးသားဖြန့်ဝေလျက်ရှိ**



နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၆ - မိုးရေဝလဲဒေသကြီး ဝေါမြို့နယ်ရှိ အညှာစုကျေးရွာခွေ အထက်ပိုင်း ပတ်ကျေးရွာတို့မှ ဒေသခံပြည်သူ ၈၀ ကျော်ကို ဇန်နဝါရီ ၂၄ ရက်တွင် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ဖမ်းဆီးခဲ့ပြီး အညှာစုကျေးရွာ နှင့် အထက်ပိုင်းပတ်ကျေးရွာကို ဆက်သွယ်လမ်းတံဆေးပေးရာ တံတားကို မီးရှို့ဖျက်ဆီးခဲ့ကြောင်း သတင်းတူ သတင်းများကို လူမှု့ကွန်ရက်ပေါ်တွင် မဟုတ်မမှန် ရေးသားဖြန့်ဝေနေသည်ကို တွေ့ရသည်။

မြစ်ခင်းအမှန်မှာ ဇန်နဝါရီ ၂၄ ရက်က တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုကို လိုလားသည့် ဒေသခံပြည်သူ တစ်ဦး၏ သတင်းပေးပို့မှုအရ အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများက ဝေါမြို့နယ်ကျေးရွာများအတွင်း ဝင်ရောက်၍ ဒေသခံပြည်သူများကို လူသစ်စုဆောင်းခြင်းနှင့် ငွေကြေးကောက်ခံမှုများ ပြုလုပ် နေကြောင်း သတင်းရရှိသည့်အတွက် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များက ၎င်းကျေးရွာသို့ သွားရောက်၍ နယ်မြေလုံခြုံရေးဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ အကြမ်းဖက်သောင်းကျန်းသူများက ကျေးရွာခွေခက် တံတား

တစ်ခုကို မီးရှို့ထွက်ပြေးသွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ တရားမဝင်ပြည်ပဗဟိုဗဟိုများအနေဖြင့် သတင်းတူ သတင်းများကို ရည်ရွယ်ချက်ရှိရှိ လက်ရှိရေးသားပြီး ဒေသခံပြည်သူများနှင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များအကြား အထင်အမြင်လိုပွားစေရန်နှင့် လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၏ ဂုဏ်သိက္ခာကျဆင်းစေရန် လူမှု့ကွန်ရက် စာမျက်နှာများတွင် မဟုတ်မမှန်ရေးသား ဖြန့်ဝေနေခြင်းသာဖြစ်ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။

သတင်းစဉ်

**ရမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) နမ့်စန်မြို့ပတ်ဝန်းကျင်တွင် တရားမဝင် ဝင်ရောက်နေထိုင်သည့် တရုတ်နိုင်ငံသားများ ထပ်မံဖမ်းဆီးရမိ**

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၆ - မြစ်ခင်းဒေသကြီး ဝေါမြို့နယ်အတွင်း အစိုးရအနေဖြင့် နယ်စပ်ဒေသများအပေါင်း နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် တရားဥပဒေစိုးမိုးရေးကို အလေးထားဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး အချို့သော ပြည်ပနိုင်ငံသားများ အနေဖြင့် နယ်စပ်ဒေသများမှ တစ်ဆင့် မြန်မာနိုင်ငံအတွင်းသို့ တရားမဝင် ဝင်ရောက်နေထိုင်လျက်ရှိကြောင်း သိရှိရသည့်အတွက် အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းများက လိုအပ်သည့် စီမံခန့်ခွဲမှုများပြုလုပ်ကာ ဥပဒေနှင့်အညီ ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး သက်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံခြားသို့ ပြန်လှည့်လွှဲပြောင်းပေး အလုပ်ကိုင်ရရှိခဲ့ပါသည်။

ကြောင်း သတင်းပေးပို့မှုများအရ လုံခြုံရေးတပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့က ဇန်နဝါရီ ၂၄ ရက်နေ့တွင် တောင်ပိုင်းဒေသစောမွတ်ရမ်းမီးခင်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်ခဲ့ရာ နမ့်စန်မြို့ပတ်ဝန်းကျင်ရှိ အချို့သော သုံးပေရေမှ စတင်ပေးဆောင် နေထိုင်နေသည့် တရုတ်နိုင်ငံသား တရား ၁၀၂ ဦး၊ မ ၃၆ ဦး စုစုပေါင်း

၁၀၃၈ ဦးကို ထပ်မံဖမ်းဆီးရမိခဲ့သဖြင့် လိုအပ်သည့် စစ်ဆေးမှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိပြီး ဥပဒေ၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများနှင့်အညီ ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါသည်။ ထိုသို့ ရမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) နမ့်စန်မြို့ ပတ်ဝန်းကျင်မှ တရားမဝင် ဝင်ရောက်နေထိုင်သူ တရုတ်နိုင်ငံသားများကို



နမ့်စန်မြို့ပတ်ဝန်းကျင်တစ်ဝန်းရှိ တရားမဝင် ဝင်ရောက်နေထိုင်သူများ ဖမ်းဆီးရမိသည့်နေရာပြပုံ။

ထိုသို့ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ရမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း) နမ့်စန်မြို့ ပတ်ဝန်းကျင်တွင် တရားမဝင် တရုတ်နိုင်ငံသားများ ရောက်ရှိနေ

**ငါးပေါင်းသင်္ဘောပေါ်သို့ ပို့ဆောင်၍ အမှန်ဒီဇယ်ပို့ခန်းများ ခေါင်းပုံဖြတ်ရယူခဲ့သူကို လူကုန်ကူးမှုဖြင့် အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ်ချမှတ်**

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၆ - ငါးပေါင်းသင်္ဘောပေါ်သို့ ပို့ဆောင်၍ အမှန်ဒီဇယ်ပို့ခန်းများ လုပ်အားခများ ခေါင်းပုံဖြတ်ရယူခဲ့သူအား လူကုန်ကူးမှုဖြင့် အလုပ်နှင့်ထောင်ဒဏ် ခုနှစ်နှစ်ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ သိရသည်။ ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး ရွှေပြည်သာမြို့နယ်ဇန်နဝါရီအောင် (ခ) ကရင် (ခ) ကတုံး က တစ်မြို့နယ်တည်းနေ ဦး— ၂၁၆/၂၀၂၃ နှစ်အား ဖျားပို့၍ တွင် သံပန်း/သံတံဆိပ် အလုပ်လုပ်ရမည့် တစ်စက်လျှင် စရိတ်ငြိမ်း ၁၈၀၀၀ ကျပ်ရမည်ဟု စည်းရုံးပြောဆို၍ ဖျားပို့ခြင်း ငါးပေါင်း သင်္ဘောပေါ်သို့ပို့ဆောင်၍ အမှန်ဒီဇယ်ပို့ခန်း လုပ်အားခငွေများ ခေါင်းပုံဖြတ်ရယူခဲ့ခြင်း ရွှေပြည်သာမြို့မရဲစခန်း (၁) ၄၄၈/၂၀၂၃၊ လူကုန်ကူးမှု တားဆီးနှိမ်နင်းရေးဥပဒေပုဒ်မ - ၃၆ ဖြင့် အမှုရောင်းချခဲ့ပြီး မဟာလာဒဲခရိုင်တရားရုံးသို့ တရားစွဲတင်ပို့ခဲ့ရာ ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် တရားခံနိုင်ငံသား (ခ) ကရင် (ခ) ကတုံး ကို လူကုန်ကူးမှုအားဆီးနှိမ်နင်းရေးဥပဒေပုဒ်မ ၃၆ အရ အလုပ်နှင့်ထောင်ဒဏ် ခုနှစ်နှစ် ချမှတ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

သတင်းစဉ်

အိမ်ပြည်ပသို့ သွားသော မီးများကို နေ့အလင်းရောင်ရှိချိန်တွင် ပိတ်ထားခြင်းဖြင့် လျှပ်စစ်ကို ချွေတာပါ

**ရန်ကင်းမြို့နှင့် မန္တလေးမြို့အတွက် ရည်ညွှန်းလက်ကားဈေးနှုန်းများနှင့် ပြည်ထောင်စုနယ်မြေနေပြည်တော်၊ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ် မြို့တော်များအတွက် ရည်ညွှန်းလက်လီဈေးနှုန်းများ**

၂၅-၁-၂၀၂၄ ကျွပ်လီတာ

အမျိုးအမည်	မီတာ	မန္တလေးမြို့	ရန်ကင်းမြို့	ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ	တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်	ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ
ပိုက်	၅	၄၅၀	၄၅၀	၄၅၀	၄၅၀	၄၅၀
ပိုက်	၁၀	၇၀၀	၇၀၀	၇၀၀	၇၀၀	၇၀၀
ပိုက်	၁၅	၉၀၀	၉၀၀	၉၀၀	၉၀၀	၉၀၀
ပိုက်	၂၀	၁၀၀၀	၁၀၀၀	၁၀၀၀	၁၀၀၀	၁၀၀၀
ပိုက်	၂၅	၁၁၀၀	၁၁၀၀	၁၁၀၀	၁၁၀၀	၁၁၀၀
ပိုက်	၃၀	၁၂၀၀	၁၂၀၀	၁၂၀၀	၁၂၀၀	၁၂၀၀
ပိုက်	၃၅	၁၃၀၀	၁၃၀၀	၁၃၀၀	၁၃၀၀	၁၃၀၀
ပိုက်	၄၀	၁၄၀၀	၁၄၀၀	၁၄၀၀	၁၄၀၀	၁၄၀၀
ပိုက်	၄၅	၁၅၀၀	၁၅၀၀	၁၅၀၀	၁၅၀၀	၁၅၀၀
ပိုက်	၅၀	၁၆၀၀	၁၆၀၀	၁၆၀၀	၁၆၀၀	၁၆၀၀
ပိုက်	၅၅	၁၇၀၀	၁၇၀၀	၁၇၀၀	၁၇၀၀	၁၇၀၀
ပိုက်	၆၀	၁၈၀၀	၁၈၀၀	၁၈၀၀	၁၈၀၀	၁၈၀၀
ပိုက်	၆၅	၁၉၀၀	၁၉၀၀	၁၉၀၀	၁၉၀၀	၁၉၀၀
ပိုက်	၇၀	၂၀၀၀	၂၀၀၀	၂၀၀၀	၂၀၀၀	၂၀၀၀
ပိုက်	၇၅	၂၁၀၀	၂၁၀၀	၂၁၀၀	၂၁၀၀	၂၁၀၀
ပိုက်	၈၀	၂၂၀၀	၂၂၀၀	၂၂၀၀	၂၂၀၀	၂၂၀၀
ပိုက်	၈၅	၂၃၀၀	၂၃၀၀	၂၃၀၀	၂၃၀၀	၂၃၀၀
ပိုက်	၉၀	၂၄၀၀	၂၄၀၀	၂၄၀၀	၂၄၀၀	၂၄၀၀
ပိုက်	၉၅	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀	၂၅၀၀
ပိုက်	၁၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀	၂၆၀၀

ကျွပ်လီတာ မှတ်ချက် (၁) MOPS ဈေးနှုန်းပေါ်တွင် အခြေခံတွက်ချက်ထားခြင်း ဖြစ်ပါသည်။

(၂) သုံးသွေး မီးပင်ပြည်သူများအနေဖြင့် စက်သုံးမီးများ ဝယ်ယူမှုရာတွင် ကျေနပ်မှုမရှိပါက ကော်မတီ၏ အောက်ဖော်ပြပါ မှန်နံပါတ်များသို့ လုံခြုံစိတ်ချစွာ တောင်းပေးတိုးတောင်းနိုင်ကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

၀၆၇-၄၁၁၇၃၊ ၀၆-၂၅၄၅၂၅၂၅၄၇၇  
၀၆၇-၄၁၁၂၅ ၀၆-၇၃၅၂၅၃၅၃၅၃

စက်သုံးဆီတင်သွင်းသည့်နေ့စွဲဖြင့်ပြုခြင်းလုပ်ငန်းကြီးကြပ်ရေးကော်မတီ







မွန်ပြည်နယ် ကျိုက်ဖျဉ်ကူစေတီတော်မြတ်ကြီး၏ (၃၁) ကြိမ်မြောက် ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲအားဖြင့် လောင်းပွဲတော် ကျင်းပ

ခေါင် ဇန်နဝါရီ ၂၆  
မွန်ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ် ဦးအောင်ကြည်သိန်း၊ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးများနှင့် တာဝန်ရှိသူများသည် ယနေ့ဇန်နဝါရီ ၂၆ ရက်နေ့တွင် ကျိုက်ဖျဉ်ကူစေတီတော်မြတ်ကြီး၏ (၃၁) ကြိမ်မြောက် ဗုဒ္ဓပူဇော်ပွဲအားဖြင့် လောင်းပွဲတော်ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

စေတီတော်မြတ်ကြီးရှိ ဗုဒ္ဓရုပ်ပွားတော်နှင့် ဆရာတော် သံဃာတော်များအား ဖူးမြော်ကြည့်သည့်ပြီး ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် ဝန်ကြီးများ၊ ဌာနဆိုင်ရာများ၊ အလှူရှင်များက ဘုရားအမှူးပြုသော ပဋိသန္ဓေတော်များ၊ သီလရောင်ဆရာလေး အပါအဝင် ၁၅၀ တို့ကို ဆွမ်းခြောက်များ လောင်းလျှာကြည့်သည်။

ဆက်လက်၍ မွန်ပြည်တွင် ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် အဖွဲ့သည် ပေါင်မြို့နယ် သဲဖြူကျေးရွာကျေးရွာတွင် ကျင်းပအမှတ် (၉၇၇)၊ (၉၇၂)၊ (၉၆၉) တွင် ဒေသခံတောင်သူများ၏ ဖမ်းဂေါ်၏ မှုလေး၊ ကန်စွန်းဘူး၊ သီး၊ ငရုတ်၊ ကြက်ဟင်းခါး၊ စုစုပေါင်း ၁၅၅ ဧက တွင် ဟင်းသီးဟင်းရွက်များ စိုက်ပျိုးမြှုပ်နှံထွက်အောင်မြင်စေမည်အခြေအနေများကို ကြည့်ရှုအားပေးပြီး ဒေသခံတောင်သူများက မိမိတို့၏ လယ်ယာမြေများတွင် ရေလုံလောက်မှုရရှိရေးအတွက် မြေထိန်းတံဆေးများတပ်ဆင်ပေးရန်၊ ရေကန်များ ပြန်လည်တူးဖော်ပေးရန် လိုအပ်သည်များကို တင်ပြခဲ့ကြရာ ပြည်နယ်ဝန်ကြီးချုပ်က တာဝန်ရှိသူများနှင့် ပေါင်းစပ်၍ လိုအပ်သည်များကို ဖြည့်ဆည်းပေးအပ်မည်ဖြစ်ကြောင်း ဖြန့်ဖြူးကြားပြောခဲ့သည်။



စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ ဘုရားစေတီများမှ ဘာဟူတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များ ပွဲပြုတသန္နိတော်မြတ်ကြီးအား ဖူးမြော်ကြည့်ပါ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၆  
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး စစ်ကိုင်းမြို့၊ ဗုဒ္ဓဂူ၊ ရွှေဘိုမြို့၊ တို့အတွင်းရှိ ဘုရားစေတီများမှ ဘာဟူတော်ထိန်းဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များ၊ သုခုမာရီဗေဒလင်းရောင်အသင်းဝင်များ စုစုပေါင်း ၂၀၉ ဦးတို့သည် ယနေ့နံနက်၇:၀၀ နာရီတွင် တရုတ်ပြည်ထောင်စုစေတီတော်မြတ်ကြီးအား သွားရောက်ဖူးမြော်ကြည့်ပါကြသည်။

ကျောင်းဆောင်တော်အတွင်းရှိ မဟာဆုတောင်းပြည့် ဘုရားကြီးကို ဖူးမြော်ကြည့်ပါကြသည်။ ထို့နောက် ဘုရားဖူးလော ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များ စေတီတော်အရှေ့ဘက်မုခ်ရှိ ရတနာဆင်ဖြူတော် ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ရေးဥပုသ်သီသွားရောက်ပြီး ၂၀၂၃ ခုနှစ်တွင်ပေါ်ထွန်းလာသော ဆင်ဖြူတော်ကလေး "ရန္တနန္ဒာ" နှင့် ဆင်ဖြူတော်များကို အစားအစာများ ကျွေးမွေးကြည့်သည်။

ဦးစွာ ဘုရားဖူးလော ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များသည် ပွဲပြုတသန္နိတော်မြတ်ကြီး လိုဏ်တော်အတွင်းရှိ ကျောက်စိမ်းရုပ်ပွားတော်များအား ဖူးမြော်ကြည့်ပါကြပြီး စေတီတော်မြတ်ကြီး၏ အတွင်းပိုင်းရှိ ဗုဒ္ဓဘုရားရှင်၏ မွှေးပွင့်၊ မဟာ ဝိ အစရှိသည့် ဗုဒ္ဓပန်းချီကားများကို စကွေးကျောက်သားဖြင့် ပုံဖော်ထားရှိမှုနှင့် လိုဏ်ကျက်နာကြက်တွင် သာဓာဝယ်၏ မဂ္ဂင်ရစ်ပါးနှင့် ၂၄ ပစ္စည်းတို့ကို ကြေးပန်းတံခွား၊ ရွှေစက်ယွန်းတို့ဖြင့် သွန်းလုပ်ပုံဖော်ထားရှိမှုများကို လေ့လာကြည့်ရှုကြပြီး စေတီတော် ပရိဝုဏ်အရေမြောက်ထောင့်ရှိ တံခွန်ဆင့်ပါရှိသောဂန္ဓကုဋ်

ဆက်လက်၍ ဘုရားဖူးလော ဂေါပကအဖွဲ့ဝင်များသည် "နိုင်ငံတော်၏ လွတ်လပ်ရေးထိန်းသိမ်းမှုနှင့် အချွန်အခြားအာဏာတည်တံ့ခိုင်မြဲရေးတည်ဆောက်ကြိုးပမ်းပညာမိုင်း၌ နိုင်ငံတော်အတွက် အသက်ကို စွန့်လွှတ်၍ မှန်ကန်ရဲရဲစွာ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည့် သူရဲကောင်းတို့၏ ကျန်းမာစိမာန်ဖြစ်သည်" သူရဲကောင်းစိမာန် (နေပြည်တော်) သို့ ရောက်ရှိကြပြီး ကျဆုံးပေးပြီးသော တပ်မတော်သားသူရဲကောင်းများကို ဂါရဝပြု အလေးပြုကြပြီး စိမာန်အတွင်း လှည့်လည်ကြည့်ရှု လေ့လာခဲ့ကြသည်။ သတင်းစဉ်

(၇၅)နှစ်မြောက် အိန္ဒိယသမ္မတနိုင်ငံတော်နေ့ အထိမ်းအမှတ် အလံတင်အခမ်းအနား မန္တလေးမြို့၌ကျင်းပ

မန္တလေး ဇန်နဝါရီ ၂၆  
(၇၅) နှစ်မြောက် အိန္ဒိယသမ္မတနိုင်ငံတော်နေ့ အထိမ်းအမှတ် အလံတင်အခမ်းအနားကို မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး မြို့ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ် (၆၅) လမ်းနှင့် ၁၂ (အေ) လမ်းထောင့်ရှိ အိန္ဒိယဂေဟာ၌ ယနေ့နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပသည်။ အဆိုပါ အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနား၌ မန္တလေးမြို့၊ အိန္ဒိယဂေဟာစစ်ဝန်ချုပ် H.E. Mr. Sundeeep Kaushal နှင့် တာဝန်ရှိသူများ၊ မန္တလေးတက္ကသိုလ် တက်ရောက်ကြသူများနှင့်အတူ မြန်မာ့သတင်း အချက်အလက်နှင့် နည်းပညာ တက္ကသိုလ်တို့မှ ပါမောက္ခအရာ ဆရာများ၊

တာဝန်ရှိသူများ၊ မန္တလေးမြို့မှ သတင်းလွှာကို ဖတ်ကြားပြီး တိုင်းဒေသကြီး ကုန်ပညာကြီးများနှင့် လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ ဖိတ်ကြားထားသူများ၊ အိန္ဒိယ နှစ်ပွားမိတ်ဆွေများ၊ အိန္ဒိယ ရိုးရာယုဒကလေးတို့ဖြင့် မျော်မြေ တင်ဆက်ခဲ့ကြသည်။ ထို့နောက် ကောင်စစ်ဝန်ချုပ်က သီဆိုကပြကြသည့် ယဉ်ကျေးမှုဗွဲ့စည်းတို့ကို ဂုဏ်ပြုပွဲတံခမ်းလွှာများ ပေးအပ်ချီးမြှင့်ကာ တက်ရောက်လာကြသည့် ဧည့်သည်တော်များအား ရင်ရင်းနှီးနှီး စုပေါင်းပွဲတော်အဖြစ် နေ့လယ်စာ အိန္ဒိယအစားအစာဖြင့် ကျွေးမွေးဆည်းခံခဲ့ကြောင်း သိရသည်။



ပိုင်ဘီအက်စ် စံပြုယာဉ်မောင်းဆွဲခွင့် တာဝန်သိယာဉ်မောင်း ၁၀၀ ခန့် ဆုချီးမြှင့်

ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၆  
ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပုဂ္ဂလိကသယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ကြီးကြပ်မှုဇာတာဇာတာ (YRTC) ၏ ၂၀၂၃ ပိုင်ဘီအက်စ် စံပြုယာဉ်မောင်းဆွဲခွင့် တာဝန်သိ ယာဉ်မောင်းဆွဲခွင့်ပေးပို့ပေးရန် ယနေ့နေ့က ရန်ကုန်မြို့ရှိ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ပုဂ္ဂလိကသယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ကြီးကြပ်မှုဇာတာဇာတာ ရုံးချုပ်၌ ကျင်းပသည်။

အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPHI NUG နှင့် ၎င်းတို့၏ လက်ဝဲဝန်များ၏ လှုံ့ဆော်ဝါဒဖြန့်ဖြူးများ လိုက်ပုလုပ်ဆောင်ခြင်း၊ အားပေးကူညီခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့သူများကို ဖော်ထုတ်အရေးယူ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၆  
အကြမ်းဖက်အုပ်စုအဖြစ် ကြေညာထားသော CRPHI NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝဲဝန် အဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော် တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ဖျက်ပြားစေရန်နှင့် ပြည်သူလူထုကို အကြောက်တရားများ ဖြစ်ပေါ်စေပြီး အစိုးရယန္တရားများ ဖျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ဖြူးခြင်း၊ ဖြိမ်းခြောက်ခြင်းများကို လူမှုကွန်ရက်များမှတစ်ဆင့် နည်းမျိုးစုံဖြင့် ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။

မြင်းများ၊ ပြုလုပ်ခဲ့လျှင် အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေပုဒ်မ ၅၂(က) ရာဇသတ်ကြီး ပုဒ်မ ၂၄-က နှင့် ပုဒ်မ ၅၀၅-က၊ အီလက်ထရောနစ် ဆက်သွယ်ဆောင်ရွက်ရေးဥပဒေ ပုဒ်မ ၃၀ (က) နှင့် တည်ဆဲဆွဲဆွဲအရေးအရ အရေးယူခံရမည့်အပြင် မြန်မာနိုင်ငံ သက်ဆိုင်သည့် ရွှေပြေးငါးနိုင်ငံသောစည်း၊ မရွှေပြေးငါး နိုင်ငံသော စည်းညွှန်အရ အကြမ်းဖက်မှု တိုက်ဖျက်ရေး ဥပဒေအရ သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံ၊ နီရင်းနိုင်ငံ၊ နီရင်းနိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ကြောင်း၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် နိုင်ငံပိုင်ဗီဒီယာများမှတစ်ဆင့် အသိပေးသတင်း ထုတ်ပြန်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံသားများအား "Tinzar Lwin" Facebook အကောင့်ပိုင်ရှင်ဖြစ်သူ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး သာကေတမြို့နယ် အမှတ်(၆)ရပ်ကွက် (အရှေ့) နေထိုင်သူ ဖခင်၊ မွေးရပ် ၂ နာရီတွင် သာကေတမြို့၊ ရဲစခန်း၌ တရားဥပဒေနှင့်အညီ ဖမ်းဆီးထိန်းသိမ်း အမှုနှင့်လွန်အရေးယူ ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ဗီဒီယာများမှတစ်ဆင့် အသိပေးသတင်းထုတ်ပြန်ခြင်းသည် မြန်မာနိုင်ငံတော်အတွင်း ယင်းတို့၏ လှုံ့ဆော်မှု၊ ဝါဒဖြန့်ဖြူးမှုများအပေါ် မသိနားမလည်ဖြစ်စေ၊ ကြောက်ရွံ့ခြင်းစေ လိုက်လံလှုံ့ဆော်ခြင်း၊ အသံဖြန့်ဖြူးစေ၊ ပြုလုပ်မှုဖြင့်ဖြစ်စေ တစ်နည်းနည်းဖြင့်ဖြစ်စေ အများပြည်သူ အခေါ်အဝေါ်အဖြစ်စေမည် ပြုလုပ်မှုများ ပြုလုပ်ခြင်း၊ လှုံ့ဆော်ဝါဒဖြန့်ဖြူးမှုများကို ထပ်ဆင့်ဝေမျှခြင်း၊ အားပေးကူညီ

နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ဖျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ဖြူးခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့မှုများအား ဥပဒေနှင့်အညီ ထုတ်ဖော်ဖော်ထုတ် အရေးယူသည့်အပြင် မြန်မာနိုင်ငံ၊ နီရင်းနိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ကြောင်း၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် အသိပေးထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် မျက်ကွပ်ပြု၍ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ဖျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်ကာ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာစာ၌ လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒ

လှုံ့ဆော်သူ၊ ဝါဒဖြန့်ဖြူးသူများအား ဆက်လက်ဖော်ထုတ် အရေးယူသည့်အပြင် ထိုကဲ့သို့ CRPHI NUG နှင့် ယင်းတို့၏ လက်ဝဲဝန် အဖွဲ့အစည်းများ၊ ယင်းတို့နှင့် ဆက်သွယ်နေသော အဖွဲ့အစည်းများ၊ လူပုဂ္ဂိုလ်များသည် နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ဖျက်ပြားစေရန်နှင့် အစိုးရယန္တရားများ ဖျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်လျက် လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒဖြန့်ဖြူးခြင်းများ ပြုလုပ်ခဲ့မှုများအား ဥပဒေနှင့်အညီ ထုတ်ဖော်ဖော်ထုတ် အရေးယူသည့်အပြင် မြန်မာနိုင်ငံ၊ နီရင်းနိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာအဖြစ် သိမ်းဆည်းခံရနိုင်ကြောင်း၊ ၂၀၂၂ ခုနှစ် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက်တွင် အသိပေးထုတ်ပြန်ချက်အပေါ် မျက်ကွပ်ပြု၍ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးကို ဖျက်ပြားစေရန် ရည်ရွယ်ကာ လူမှုကွန်ရက်စာမျက်နှာစာ၌ လှုံ့ဆော်ခြင်း၊ ဝါဒ





**ကုန်အမှတ်တံဆိပ်အမည် ပြောင်းကြေညာခြင်း**

ကုန်၏ ဓါတ်ဆေးဖြစ်သူ ဒေါ်မိမိအိမ် (၁၂/၁၈၀၀) (နိုင်ငံ) (၀၇/၂၅၅) (၁) ဦးအောင်သား၏ ဝမ်းပျက်ကြော့အမှတ်အရ အောက်ပါအတိုင်းအသိပေးကြေညာပါသည်။ ကုန်၏ ဓါတ်ဆေးသည် အောက်ဖော်ပြပါ အမည်အမှတ်အသားအား မိမိတို့၏အမည်ပိုင်ခြင်းကြောင့် ရန်ကင်းမြို့၊ စာရပ်စတားမိမိများပတ်ဝန်းကျင် ဆွေးနွေးပွဲတော်အမှတ် ၁၃၅၂/၂၀၂၀-၂၀၂၁/၂၅၅ ဖြင့် တရားဝင်ပေးပို့ပေးခဲ့ပါသည်။

**YOUR MY**

အထက်ပါ ကုန်အမှတ်တံဆိပ်အမည် အမှတ်အသားဖြင့် Coffee Scrub အညွှန်းနှင့် Body Lotion အမျိုးမျိုး အလှကုန်ပစ္စည်း အမျိုးမျိုးတို့ကို Online စေ့နီဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းပတ်လုံးဖြင့် ဖြန့်ချိရောင်းချလျက်ရှိပါသည်။ အဆိုပါ အမှတ်အသားအား မိမိတို့၏ပိုင်ဆိုင်မှုအဖြစ် ထုတ်လုပ်ရောင်းချခြင်းပစ္စည်းများအပေါ်တွင် ရိုက်နှစ်သိမ်းမှုပြုနိုင်ပါသည်။ ဖော်ပြပါ ကုန်အမှတ်တံဆိပ် အမှတ်အသားအားလုံးကိုဖြစ်စေ တစ်စိတ်တစ်ဒေသကိုဖြစ်စေ ဆင်တူပုံများ ထားလေသည်များ တူးမြူလုပ်ငန်းဖြင့် များစွာ ပြုလုပ်ကြရန်နှင့် လိုက်နာခြင်းမရှိဘဲ ခြိမ်းခြောက် အသုံးပြုပါက တည်ဆဲ ပြစ်ဒဏ်များနှင့်အညီ တရားစွဲဆိုအောင်ရွက်ခွင့်ရပါမည် ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးကြေညာအပ်ပါသည်။

ဝမ်းပျက်ကြော့အမှတ်အရ  
ဒေါ်မိမိအိမ် (၁၃-၁-၂၀၂၁)

ဦးစိုးထွန်းအောင် (LLB) တရားရုံးတော်စရံဇေ ဧည့်-၀၇-၁၃၅  
၂၀၂၀-၂၀၂၁

၂၀၂၀-၂၀၂၁ တရားဝင်ပေးပို့ခြင်း/မပြုရန်/မပြုရန်/မပြုရန်/မပြုရန်  
ဖုန်း-၀၉-၅၃-၅၃၅၅၅၅

**ငြင်းချက်ထုတ်ရန်သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်**  
(တရားရေးအဖွဲ့အစည်း) နှင့်  
အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခု

၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ တရားမကြီးမှုအမှတ် - ၂၃

မြန်မာနိုင်ငံတော်အစိုးရအဖွဲ့အစည်းနှင့်အညီ  
(တရားရေးအဖွဲ့အစည်း) နှင့်  
အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခု

တရားမကြီးမှုအမှတ် - ၂၃

အထက်ပါအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခုနှင့်အညီ  
(တရားရေးအဖွဲ့အစည်း) နှင့်  
အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခု

အထက်ပါအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခုနှင့်အညီ  
(တရားရေးအဖွဲ့အစည်း) နှင့်  
အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခု

အထက်ပါအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခုနှင့်အညီ  
(တရားရေးအဖွဲ့အစည်း) နှင့်  
အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခု

အထက်ပါအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခုနှင့်အညီ  
(တရားရေးအဖွဲ့အစည်း) နှင့်  
အဖွဲ့အစည်းတစ်ခုခု

**ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်**  
**မိတ္ထီလျှောက်ထားခြင်း**

ယာဉ်အမှတ် 6W/16393,Yamaha  
FZ/72-150,M/C ယာဉ်လက်ထပ်  
ရိုင်ဘိုင် ၀၇/၂၅၅ ၀၇/၂၅၅

ယာဉ်အမှတ် 1R/635,CDW,  
Dump Truck အမှတ်(၁)၊  
ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်  
မိတ္ထီလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် ၁၅/၁၀၅၅၅၅၅၅  
ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်  
မိတ္ထီလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် ၁၅/၁၀၅၅၅၅၅၅  
ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်  
မိတ္ထီလျှောက်ထားခြင်း

ယာဉ်အမှတ် ၁၅/၁၀၅၅၅၅၅၅  
ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်  
မိတ္ထီလျှောက်ထားခြင်း

**ကန်ကွက်နိုင်ငံပြည်**

ယာဉ်အမှတ် 73W/72716,New  
ZN Dream-125 ယာဉ်လက်ထပ်  
ရိုင်ဘိုင် ၀၇/၂၅၅ ၀၇/၂၅၅

**တစ်ဦးတည်းဖြစ်ကြောင်း**

ယာဉ်အမှတ် ၁၅/၁၀၅၅၅၅၅၅  
ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်  
မိတ္ထီလျှောက်ထားခြင်း

**တစ်ဦးတည်းဖြစ်ကြောင်း**

ယာဉ်အမှတ် ၁၅/၁၀၅၅၅၅၅၅  
ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်  
မိတ္ထီလျှောက်ထားခြင်း

**တစ်ဦးတည်းပျောက်**

ယာဉ်အမှတ် ၁၅/၁၀၅၅၅၅၅၅  
ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်  
မိတ္ထီလျှောက်ထားခြင်း

**ဖောင်အမည်မှန်**

ယာဉ်အမှတ် ၁၅/၁၀၅၅၅၅၅၅  
ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်  
မိတ္ထီလျှောက်ထားခြင်း

**ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်**  
**မိတ္ထီလျှောက်ထားခြင်း**

ယာဉ်အမှတ် ၁၅/၁၀၅၅၅၅၅၅  
ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်  
မိတ္ထီလျှောက်ထားခြင်း

**ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်**  
**မိတ္ထီလျှောက်ထားခြင်း**

ယာဉ်အမှတ် ၁၅/၁၀၅၅၅၅၅၅  
ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်  
မိတ္ထီလျှောက်ထားခြင်း

**ကြော်ငြာစာ**

ယာဉ်အမှတ် ၁၅/၁၀၅၅၅၅၅၅  
ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်  
မိတ္ထီလျှောက်ထားခြင်း

**ကြော်ငြာစာ**

ယာဉ်အမှတ် ၁၅/၁၀၅၅၅၅၅၅  
ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်  
မိတ္ထီလျှောက်ထားခြင်း

**တစ်ဦးတည်းဖြစ်ကြောင်း**

ယာဉ်အမှတ် ၁၅/၁၀၅၅၅၅၅၅  
ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်  
မိတ္ထီလျှောက်ထားခြင်း

**တစ်ဦးတည်းဖြစ်ကြောင်း**

ယာဉ်အမှတ် ၁၅/၁၀၅၅၅၅၅၅  
ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်  
မိတ္ထီလျှောက်ထားခြင်း

**ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်**  
**မိတ္ထီလျှောက်ထားခြင်း**

ယာဉ်အမှတ် 73W/44506,  
Honda Scoopy-110 ယာဉ်လက်ထပ်  
ရိုင်ဘိုင် ၀၇/၂၅၅ ၀၇/၂၅၅

**ကန်ကွက်နိုင်ငံပြည်**

ယာဉ်အမှတ် ၁၅/၁၀၅၅၅၅၅၅  
ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်  
မိတ္ထီလျှောက်ထားခြင်း

**ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်**  
**မိတ္ထီလျှောက်ထားခြင်း**

ယာဉ်အမှတ် ၁၅/၁၀၅၅၅၅၅၅  
ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်  
မိတ္ထီလျှောက်ထားခြင်း

**ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်**  
**မိတ္ထီလျှောက်ထားခြင်း**

ယာဉ်အမှတ် ၁၅/၁၀၅၅၅၅၅၅  
ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်  
မိတ္ထီလျှောက်ထားခြင်း

**ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်**  
**မိတ္ထီလျှောက်ထားခြင်း**

ယာဉ်အမှတ် 6W/11320 ယာဉ်  
လက်ထပ်ရိုင်ဘိုင် ၀၇/၂၅၅ ၀၇/၂၅၅

**ကန်ကွက်နိုင်ငံပြည်**

ယာဉ်အမှတ် ၄5W/5426,  
YUNDE-110,M/C ယာဉ်လက်ထပ်  
ရိုင်ဘိုင် ၀၇/၂၅၅ ၀၇/၂၅၅

**ကန်ကွက်နိုင်ငံပြည်**

ယာဉ်အမှတ် ၁၅/၁၀၅၅၅၅၅၅  
ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်  
မိတ္ထီလျှောက်ထားခြင်း

**ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်**  
**မိတ္ထီလျှောက်ထားခြင်း**

ယာဉ်အမှတ် ၆၅/၁၀၅၅၅၅၅၅  
ယာဉ်မှတ်ပုံတင်စာအုပ်  
မိတ္ထီလျှောက်ထားခြင်း























### နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီ ဦးတည်ချက် (၉) ရပ်

- ၁။ နိုင်ငံရေး
  - (က) စစ်မှန်၍ စည်းကမ်းပြည့်ဝသော ပါတီနဲ့ဒီမိုကရေစီ ဓနစီမံခန့်ခွဲရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီနှင့် ဖက်ဒရယ်ဓနစီ ကို အခြေခံသည့် ပြည်ထောင်စုကို တည်ဆောက် နိုင်ရေး။
  - (ခ) တစ်နိုင်ငံလုံး ထာဝရငြိမ်းချမ်းရေးရရှိရေးအတွက် တစ်နိုင်ငံလုံး ပစ်ခတ်တိုက်ခိုက်မှုရပ်စဲရေး သဘောတူစာချုပ် (NCA) ပါအတိုင်း အလေးထားလုပ်ဆောင်ရေး။
  - (ဂ) ပြည်သူ့လူထု၏ လူမှုစီးပွားဘဝ လုံခြုံရေးအတွက် ပြည်ထောင်စုတစ်ဝန်းလုံး တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် စားသုံးဥပဒေဖိုးဖိုးရေး အပြည့်အဝရရှိစေရန် အလေးထား လုပ်ဆောင်ရေး။
- ၂။ စီးပွားရေး
  - (က) တိုင်းပြည်သယံဇာတပြောရေးနှင့် စားရေးကုန်ပစ္စည်းတို့ အတွက် တိုင်းတိုင်းသားပြည်သူတစ်ရပ်လုံးနှင့် အကျိုးဝင် သော စိုက်ပျိုးရေးနှင့် မွေးမြူရေးကို ခေတ်စီမံခန့်ခွဲမှုစနစ်များဖြင့် တိုးတက်အောင်ဆောင်ရွက်ပြီး အခြားစီးပွားရေး ကဏ္ဍများကိုလည်း ဘက်စုံဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် တည်ဆောက်ရေး။
  - (ခ) တိုးတက်ကောင်းမွန်လာသည့် စီးပွားရေးမောင်းနှင်အား
- ကို မဏ္ဍိုင်ပြု၍ MSME စက်မှုလုပ်ငန်းများကို အားပေး ဆောင်ရွက်ကာ ပို့ကုန်ကဏ္ဍဖြင့်တင်ရေး။
- (ဂ) ပြည်တွင်းစားသုံးဆီ ဖူလုံရေးအတွက် ဆီထွက်သီးနှံ စိုက်ပျိုးမှုကို အားပေးဖြင့်တင်ပြီး ပန်းတိုင်ရည်မှန်းချက် အတိုင်း ထွက်ရှိအောင် ဆောင်ရွက်၍ နိုင်ငံအတွင်း ဖူလုံမှု မှသည် ပြည်ပသို့တင်ပို့နိုင်သည့်အထိ ကြိုးပမ်း ဆောင်ရွက်ရေး။
- ၃။ လူမှုရေး
  - (က) တစ်နိုင်ငံလုံး အသိပညာ အတတ်ပညာ မြှင့်တင်တိုးတက် စေရေး၊ ကုန်ထုတ်လုပ်မှု အထောက်အကူပြု ပညာရှင် များ ထွန်းကားလာစေရေးအတွက် လူတိုင်းလက်လှမ်းမီ သည့် ဘက်စုံပညာရေးစနစ်ကို အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်ရေး။
  - (ခ) တစ်မျိုးသားလုံး သက်ရည်ကျန်းမာကြံ့ခိုင်ရေးအတွက် ပြည်သူ့အားလုံး အကျိုးဝင်မည့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍနှင့် အားကစားကဏ္ဍ ဖြင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။
  - (ဂ) နိုင်ငံ၏ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များ၌ လူငယ်များ အနေဖြင့် အဓိကစွမ်းအားစုအဖြစ် ပါဝင်နိုင်ရေး ဗလ ငါးတန်နှင့် ပြည့်စုံသောလူငယ်များဖြစ်စေရန် လူငယ် ကဏ္ဍကို မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်ရေး။

### စိုက်ပျိုးမွေးမြူရေးလုပ်ငန်းများကို အောင်မြင်

အောင်ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ကုန်ထုတ်လုပ်မှုများကို ပိုမိုဆောင်ရွက်နိုင်ပြီး ထွက်ရှိလာသည့် ကုန်ကြမ်း ပစ္စည်းများအပေါ်မူတည်၍ ပြည်တွင်းစားသုံးမှုနှင့် ပြည်ပပို့ကုန်များ တိုးတက်ရရှိလာမည်ဖြစ်ကာ လယ်ယာကဏ္ဍကြီး၊ စက်မှုကဏ္ဍကြီးနှင့် ဝန်ဆောင်မှု ကဏ္ဍကြီးများ တိုးတက်လာမည်ဖြစ်...

(နိုင်ငံတော်စီမံအုပ်ချုပ်ရေးကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ နိုင်ငံတော် ဝန်ကြီးချုပ် ဝိုင်းလျှပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင်၏ ၂၀၂၃ ခုနှစ်၊ ဇူလိုင်လ ၂ ရက်နေ့တွင် ပြုလုပ်သော ပြည်ထောင်စု သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံ ကုန်သည်များနှင့် စက်မှုလက်မှု လုပ်ငန်းရှင်များအသင်းချုပ် (UMFCCI) ညီနောင်အသင်း အဖွဲ့များနှင့်တွေ့ဆုံ၍ နိုင်ငံစီးပွားဖြင့်တင်နိုင်ရေး ကိစ္စ ရပ်များကို ဆွေးနွေးပွဲမှ အမှာစကားကောက်နုတ်ချက်)

## ရမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) ကျိုင်းတုံမြို့နယ်၌ ငွေကျပ် ၁၅ ဒသမ ၁ ဘီလီယံကျော်တန်ဖိုးရှိ ဘိန်းဖြူ ၁၇၅ ကီလို၊ အိုက်စ် ၁၅၀၂ ကီလို၊ ကက်တမင်း ၅၅ ကီလိုနှင့် လက်နက်/ ခဲယမ်းများ ဖမ်းဆီးရမိ

နေပြည်တော် ဇန်နဝါရီ ၂၆

ရမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) ကျိုင်းတုံမြို့နယ်၌ ငွေကျပ် ၁၅ ဒသမ ၁ ဘီလီယံကျော်တန်ဖိုးရှိ ဘိန်းဖြူ ၁၇၅ ကီလို၊ အိုက်စ် ၁၅၀၂ ကီလို၊ ကက်တမင်း ၅၅ ကီလိုနှင့် လက်နက်/ ခဲယမ်းများ ဖမ်းဆီးရမိခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ မူးယစ်ဆေးဝါးများ သယ်ဆောင်မည်ဖြစ်ကြောင်း သတင်းအရ မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနစ်နစ်ရေးရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များ ပါဝင် သောဖူးပေါင်းအဖွဲ့သည် ဇန်နဝါရီ ၂၅ ရက် မွန်းတည့် ၁၂ နာရီခွဲခန့် ရမ်း ပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း) ကျိုင်းတုံမြို့နယ် ကျိုင်းတုံ - မိုင်းဆတ်သွား ကားလမ်း နားကော်(၃)ရွာအနီး၌ စောင့်ဆိုင်းနေစဉ် သတင်းရရှိထား သည့် TOYOTA HILUX REVO ဖော်တော်ယာဉ် ရောက်ရှိလာသဖြင့် ရုဗေဒရာ အားစောနှင့် အားကော်တို့ သယ်ဆောင်လာသည့် ဒေသ ကာလတန်ဖိုး ငွေကျပ် ၁၅ ဒသမ ၁ ဘီလီယံကျော်တန်ဖိုးရှိ ဘိန်းဖြူ ဘလောက်တုံး ၅၀၀၊ အလေးချိန် ၁၇၅ ကီလို၊ စိတ်ပြောင်းဆေးဝါးများ ဖြစ်သည့် အိုက်စ်(မက်သ်အက်တမင်း) ၁၅၀၂ ကီလို၊ ကက်တမင်း ၅၅ ကီလိုနှင့် M 16 သေနတ် တစ်လက်၊ ၎င်းကျည်အတောင် ၃၀၊ M 22 သေနတ် တစ်လက်၊ ၎င်းကျည် အတောင် ၃၀ တို့ကို သိမ်းဆည်း ရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့အား ဥပဒေအရ အရေးယူထားရပြီး ကွင်းဆက်ဖြစ်မှု ကျူးလွန်သူများအား ဆက်လက်စစ်ဆေးဖော်ထုတ်လျက် ရှိကြောင်း မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ သတင်းရရှိသည်။ သတင်းစဉ်



ဖြစ်မှုကျူးလွန်သူများအား သိမ်းဆည်းရမိသည့် မူးယစ်ဆေးဝါးများ၊ လက်နက်ခဲယမ်းများနှင့်အတူ တွေ့ရစဉ်။

### မြန်မာအမျိုးသမီးလိင်ပြိုင်ပွဲကို ဧပြီ ၂၃ ရက်တွင် စတင်ကျင်းပမည်



ရန်ကုန် ဇန်နဝါရီ ၂၆

မြန်မာနေရှင်နယ်လိင်ပြိုင်ပွဲ ၂၀၂၄ မြန်မာအမျိုးသမီးလိင်ပြိုင်ပွဲကို ဧပြီ ၂၃ ရက်တွင် စတင်ကျင်းပမည် ဖြစ်သည်။

မြန်မာအမျိုးသမီးလိင်ပြိုင်ပွဲ ကို ဧပြီ ၂၃ ရက်တွင် စတင်ကျင်းပ မည်ဖြစ်ပြီး ဒီဇင်ဘာလကုန်တွင် ပြီးဆုံးမည်ဖြစ်သည်။ လာမည့် မြန်မာအမျိုးသမီး လိင်ပြိုင်ပွဲမှ အသင်းစုစည်းမိ ခြောက်သင်းမှ ရစ်သင်းကြားဖြင့် ကျင်းပနိုင်ရန် ဆောင်ရွက်နေပြီး ယခုခုရသီတွင် စာမျက်နှာ ၁၅ ကော်လံ ၅ ♦

### ယနေ့ သ တင်း အ ညွှန်း

ဂျပန်နိုင်ငံ၌ ပြည်ပ အလုပ်သမားဦးရေ နှစ်သန်းကျော်အထိရှိလာ

နိုင်ငံတကာသတင်း ၈၁ ၁၃

ငါးပေါင်းသင်္ဘောပေါ်သို့ ပို့ဆောင်၍ အမေ ခိုင်းစေပြီးလုပ်အားများ ခေါင်းပုံဖြတ်ရယူခဲ့သူကို လူကုန်ကူးမှုဖြင့် အလုပ်နှင့် ထောင်ဒဏ်ချမှတ်

အားကစားသတင်း ၈၁ ၁၅

နယူးပိုလ်ကို အနိုင်ယူပြီး မန်ယူအသင်း နောက်တစ်ဆင့် တက်လှမ်းသွားဖွယ်ရှိ

အားကစားသတင်း ၈၁ ၁၉